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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

Откриват филиал на 
Софийския университет  
„Св. Климент Охридски“

Силвия ШАТЪРОВА

Новата година в Бургас започна бу-
рно и с истерия по Гъбката на входа 
на Морската градина. Бургазлии ско-
чиха в защита по традиция в социал-

ната мрежа, но и тук имаше разделе-
ние в мненията. 

Според едни това е малък проблем, 
истерията около Гъбката едва ли не е 
фейк новина и няма смисъл да й се об-
ръща внимание. На другия полюс обаче 

са хората, за които все пак проблем съ-
ществува и трябва да се обърне внима-
ние на това как и по какъв ред се раз-
дават места в Морската градина. Защо 
той е несъвършен и е наложително да 
се промени правилото „първи по ред 

- първи по право“, защото по този на-
чин един разработен бизнес може да 
бъде иззет по еле-
ментарна причи-
на - някой те е пре-
редил.

4 Слух, аларма, истерия 
около Гъбката или как  

се взима място в 
Морската градина 

4 Бар от 90-те в центъра 
на града затвори

Стр. 4-5

С втори роман, за 
втори път нашумелият 

писател Боян Боев 
гостува в Айтос

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 13 януари

Стр. 13
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С кои 
известни 

личности се 
сбогувахме 

през 
2022-ра

Мая Сариева, КНСБ – Бургас:

ОтивАт ли Си БурГАСКите 
КАфетА-еМБлеМи

2-3u

Тази зима ще бъде  
по-тежка от предходната

Над 15 000 бургазлии посрещнаха 
с надежда новата 2023 година на 

площад „тройката“
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Силвия ШАТЪРОВА

Новата година в Бургас 
започна бурно и с истерия 
по Гъбката на входа на 
Морската градина. Бургаз-
лии скочиха в защита по 
традиция в социалната 
мрежа, но и тук имаше раз-
деление в мненията. 

Според едни това е малък 
проблем, истерията около 
Гъбката едва ли не е фейк 
новина и няма смисъл да й 
се обръща внимание. На 

другия полюс обаче са хо-
рата, за които все пак про-
блем съществува и трябва 
да се обърне внимание на 
това как и по какъв ред се 
раздават места в Морската 
градина. Защо той е несъ-
вършен и е наложително да 
се промени правилото „пър-
ви по ред - първи по право“, 
защото по този начин един 
разработен бизнес може 
да бъде иззет по елемен-
тарна причина - някой те е 
прередил.

Слух, аларма, истерия около 
Гъбката или как се взима 
място в Морската градина 

В отговор до „Черно-
морски фар“ от Община 
Бургас заявиха, че Гъбка 
в Морската градина ще 
има. От там определиха 
твърденията, че тя ще из-
чезне, като инсинуации.

Ето и цялата позиция:
Обектът е там от десе-

тилетия. Но той никога не 
е завеждан документално 
като общинска собстве-
ност. Нещо повече. Имен-
но за да остане на място-
то си, Община Бургас е 
дала възможност да са 
наема земята под Гъбка-
та. Въпреки че е на тери-
торията на Морската гра-
дина. А нея Община Бур-
гас пази строго от авто-
мобили и голям брой заве-
дения. Наемателите на та-
зи площ са се сменяли 
през годините, но никой 
не е посягал на Гъбката. 
На 28 февруари изтича 
срокът на разрешително-
то за стопанисване. Така 
че на комисията по чл. 56 
предстои да реши дали 
там ще работи същият, 
или нов наемател. Тя е 
съставена от общински 
съветници и общински 
служители. При хипотеза-
та, че бъде избран нов на-
емател, а старият – г-н 
Ралф Сабах – реши да пре-
мести сегашната Гъбка, в 
новия договор ще бъде за-
ложено изискване там да 
бъде поставен обект с аб-
солютно същия вид и па-
раметри.

Интервю на  
Силвия ШАТЪРОВА

Общинският съветник от 
Движение „България на 
гражданите“ Костадин Ан-
донов се опитва да при-
съства в ЦАУ „Зора“, за да 
види как се приемат доку-
менти за преместваеми 
обекти в Морската гради-
на. 

Оказа се, обаче, че е не-
желан там. Той напуска 
мястото на териториална-
та дирекция, където на 
вратата заварва над 60 ду-
ши търговци да се опитват 
да докажат, че са дошли 
първи и имат правото да 
подадат първи документи.

Вижте неговия разказ за 
това, което се е случило:

- Г-н Андонов, какво се 
случи в началото на сед-
мицата в ЦАУ „Зора“?

- С мен се свързаха 
граждани, ползващи обек-
ти, като се оплакаха, че 
според наредба първият 
по време е пръв по право 
и аз реших да видя каква е 
ситуацията с подаването 
на заявления. Помолиха 
ме като общински съвет-
ник да следя за процеду-

рата и прозрачността й.
В годините назад посто-

янно са ставали панаири. 
Има женички, които чакат 
от 3 часа сутринта, влизат 
някакви едри момчета и ги 
пререждат. Аз отидох и за-
варих в коридора 60-70 ду-
ши и всеки викаше: „Аз 
съм първи!“. На вратата 
имаше две едри момчета, 
поисках да вляза при съ-
трудника на Дубаров. Те 
ми попречиха и опитаха да 
не ме пуснат. След две ми-
нути пристигна г-н Дуба-
ров, когото аз първи път 
виждам, не го познавам, 
не съм работил с него. 

В този момент тези две 
момчета решиха да се бу-
тат и да пуснат документи 
първи.

- За коя позиция кан-
дидатстваха те?

- Не знам, не стана ясно. 
Тогава Дубаров заяви на 
всички да излизат, като се 
възмути от ситуацията и 
заяви, че ще извика и по-
лиция. Аз му казах, че съм 
общински съветник. Той се 
обърна към мен и заяви: 
„Какво като си общински 
съветник! Аз си имам при-
емен ден. Тогава ще дой-
деш и ще говорим!“ Може 
човекът да е бил афекти-

ран от ситуацията и ни ка-
за да излезем всички. На-
пуснах, няма какво повече 
да стоя.

Останах омерзен от ця-
лата история, че по този 
начин се случват нещата в 
четвъртия по големина 
град и питам: Къде беше 
общинска полиция да въ-
двори ред? Представете 
си и Вие да чакате от пред-
ната вечер, но да дойде ня-
кой и да Ви заяви: „Не, не 
чакате, аз съм първи!“. 
Имаше хора на по 60 годи-
ни, те не могат да се опъл-
чат на по-едри мъже. Кате-
горично повтарям, че там 
трябваше да е общинска 
полиция и да има ред.

- Все пак обаче Общи-
ната работи по Наредба, 
която Общинският съвет 
изготвя и към този мо-
мент правилата са таки-
ва?

- Да, и ние имаме някак-
ва вина и трябва да я про-
меним. Сега видях с очите 
си какво е и ще се съберем 
колеги общински съветни-
ци и ще я променим. За 
места в детските градини 
може да се подават доку-
менти по електронен път, а 
тук защо да не е така? Не-
що куца и това го видях.

- Случаят с Гъбката, 
наясно ли сте с него?

- Този човек (бел. ред. – 
Ралф Сабах) го видях за 

първи път, той спореше и 
пререждаше с другите две 
момчета, не ги знам за 
какво участваха те. Между 
тях беше диалогът. Но като 
цяло това, което се случи, 
беше абсурдно. Не разби-
рам защо г-н Дубаров не 
извика полиция, след като 
знае, че тези проблеми ги 
има на всеки три години в 
началото на януари. Има-
ше хора, които бяха изти-
кани и си мълчаха.

Останах със съмнения, 
че по този ред се случват 
разни непрозрачни неща. 
Тръгнах си, защото не ис-
кам да влизам в конфли-
кти. Аз отидох по искане 
на граждани и всеки път е 
този панаир. Ако знаех, че 
така ще се случи, щях да 
отида и с друг колега об-
щински съветник. Останах 
изненадан от всичко това.

- Какви ще са вашите 
следващи действия?

- Ще подготвим питане 
до администрацията дали 
процедурата е спазена и 
ще подготвим промяна в 
Наредбата.

- Първият по ред - пър-
ви по право, не се оказва 
удачна формула, така 
ли?

- Не, защото един търго-
вец може да стопанисва 
един обект 12 години и да 
го разработи този бизнес и 
да дойде друг и да ти го 
вземе наготово. Виждат ня-
какви хора, че това място е 
апетитно, набелязват си го 
и ти го взимат. Явно Сабах 
се е притеснявал тези, кои-
то бяха преди него, да не 
вземат неговия обект.

Общинският съветник 
Костадин Андонов: 

4 Останах омерзен, че по този начин 
се случват нещата 

4 Щом за детските градини може да 
се подават заявленията електронно, 
защо и за обектите да не става така

Силвия ШАТЪРОВА

Още една бургаска ле-
генда в градския живот е 
на път да остане в минало-
то и в памет на мнозина 
бургазлии - коктейл-бар 
„Малибу“, който хлопна ке-
пенци. Тези дни той затво-
ри заради липса на клиен-
ти и бизнес ориентация, 
алармираха читатели на 
„Черноморски фар“. Жал-
ба по него изплакаха и 
бургазлии зад граница, ко-
ито го пазят в спомените 
си и когато се връщат по 
празници или лятото, на-
минават от там. 

Интересното е, че в този 
момент на улица „Георги 
Кирков“ се извършва ре-

монт и след месеци тя ще 
има нов облик по подобие 
на ул. „Алеко Константи-
нов“ и „Богориди“ и ще 
стане една от привлека-
телните търговски улици в 
Бургас, но собствениците 
на заведението няма да 
дочакат този момент. 

„Малибуто“, както го на-
ричаха бургазлии, успя да 
оцелее по време на панде-
мията, когато всички заве-
дения бяха затворени, но 
надали ще успее да се пре-
бори с икономическата 
криза. Иначе бе част от ис-
торията на града през по-
следните над 30 години. 
Предпочиташе се от бур-
газлии и гости, дошли да 
пият по кафе или аперитив, 

но липсваха свежи инвес-
тиции, което се забелязва-
ше и по интериора, пред-
почиташе се, защото бе 
едно от малкото места, къ-

дето не се пушеше, а вечер 
работеше до късно. 

Преди години бе едно от 
малкото денонощни заве-
дения и цели компании 

предпочитаха да довърш-
ват купоните си до рано 
сутрин там. 

В бранша се коментира, 
че е едно от най-истински 

и професионално направе-
ни заведения. 

След публикация в елек-
тронното ни издание де-
сетки изразиха жалба и 
публикуваха свои споме-
ни, свързани с него, като 
си припомниха асортимент 
и случки.

Други упрекнаха клиен-
телата, че не посещава по-
добен вид заведения и за-
това се налага да се затва-
ря.

По последна информа-
ция заведението е възмож-
но да отвори след ремонта 
на улицата.

Преди време друго кул-
тово бургаско заведение, 
появило се в средата на 
90-те години - кафе „Кали-
на“, затвори.

Все по-малко остават 
подобен вид кафета в цен-
търа на града,  където все 
пак се развива някакъв со-
циален живот. 

Бургазлии зад граница 
жалят по заведението

Затвори друга легенда - бар „Малибу“ 

Общинска полиция трябваше да въдвори 
ред, когато 70 търговци спорят кой е пръв

Общината: 
Гъбка е 
имало и 
ще има

Сега Гъбката е вече заведение с маси, което е твърде оборотно



Всички права са запазени. Възпроизвеждането на информацията от "Черноморски фар" под каквато и да е форма, без предварително писмено разрешение  
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"Черноморски фар" е 
учредител и член на 
Български медиен 
съюз (БМС)
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Вестникът е член е на Бъл гар
ска та асо ци ация на ре гио нал ни
те ме дии (БАРМ). Носител е на 
наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. "ЧеР НО мОР СКИ фАР" еАд 

Издава: 
димитър Ст. Николов 
Горна Оряховица, ул. "Борима"1

Гла вен ре дак тор:
Сил вия Шатъ ро ва

КРИмИ

Блъснаха 
възрастен 
мъж в 
Просеник

71-годишен пешехо-
дец е пострадал при 
катастрофа в село 
Просеник, съобщиха от 
пресцентъра на 
Областна дирекция на 
М В Р - Б у р г а с . 
Инцидентът е станал на 
улица „Стара планина“, 
когато „Фолксваген 
Шаран“, управляван от 
29-годишен мъж от 
село Страцин, се движи 
с несъобразена с реле-
фа на пътя и интензив-
ността на трафика ско-
рост и блъска странич-
но възрастния мъж. Той 
е със счупване в осно-
вата на черепа, но е без 
опасност за живота. 
Получил е медицинска 
помощ в болница 
„Сърце и Мозък“ – 
Бургас.

Таксата на то
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кафета-емблеми
Гъбката през годините 

винаги е била там. Проме-
ня профила си, но се пре-
връща в емблема. Истори-
ята й започва през 50-те 
години, през соца е главно 
павилион за лимонада в 
чашки и място за снимки. 
Стотици деца от онова вре-
ме имат фотоси точно там. 
След това се твърди, че 
банка ДСК я подарява на 
Общината, след това я из-
земва за известно време.

В първия работен ден за-
почва процедурата по при-
ем на документи за вре-
менно обекти по Чл. 56 в 
Морската градина. ЦАУ 
“Зора“ е обсадено от же-
лаещи търговци, които ис-
кат да удължат разреши-
телните или пък нови фир-
ми, които са решили да 
развиват бизнес с търгов-
ски обекти в Морската гра-
дина. Там се появява и об-
щинският съветник от ДБГ 
Костадин Андонов (вижте 
в интервюто). Следва кон-
фликт с шефа на ЦАУ 
„Зора“-Стефан Дубаров, 

който обаче далеч не отго-
варя на твърденията, че 
Дубаров изгонва Андонов, 
но пък се вижда процеду-
рата и отново започват 
много въпроси за Наред-
бата за преместваеми 
обекти, как се взима място 
и каква е процедурата.

Алармата, че си отива 
Гъбката, би собственикът 
на обекта, който е поста-
вен на общинска земя, 
Ралф Сабах. Ливанецът 
стопанисва няколко обек-
та, през годините успя да 
разработи това място, кое-
то заради локацията си е 
доста привлекателно, 
ползва го с разрешително 
за строеж.

Твърди, че процедурата 
е грозна и някой иска да 
му вземе мястото, че обек-
тът е негов, поставен върху 
общинска земя и че Гъбка-
та си отива. Възмутен е, че 
едри момчета го заплаш-
ват, и то в сградата на об-
щината. Подал е жалба до 
полиция, прокуратура и ис-
ка да установи кои са те. 

„В рамките на два месеца 
два пъти ме заплашиха“, 
казва Сабах.

„Никога не съм бил дово-
лен от процедурата, тя не 
показва стабилност за биз-
неса“, казва той (Вижте 
интервюто по-долу). 

Следва контрааргумент 
от Общината, от там заявя-
ват, че Комисия ще засе-
дава за обектите на 28 фев-
руари и че и дори той да не 
спечели мястото, ще по-
ставят условие на новия 
ползвател да има такъв 
обект. (Виж отговора на 
Общината). 

Така или иначе на всеки 
три години, когато се под-
новяват разрешителните 
за търговските обекти, ес-
калират скандали, свърза-
ни с нормативната база. 
Общински съветници зая-
вяват, че ще тръгнат да 
променят Наредбата. Да-
ли ще им стигнат силите 
до края на мандата, или 
ще се откажат и ще я оста-
вят на следващите - ще ви-
дим.
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- Г-н Сабах, толкова мно-
го се говори цяла седмица 
за този проблем, всяка 
страна в този конфликт 
има своя позиция, как сто-
панисвате Вие този обект?

- Гъбката е с разрешител-
но за строеж и трябва да бъ-
де по друг параграф. През 
всичките тези години обаче 
има организация, която не е 
окей за бизнеса, няма ста-
билност и сигурност. Не мо-
же да се работи в перспекти-
ва, защото не се знае какво 
ще е утре. Най-страшното бе-
ше, че като отидохме да си 
подаваме документите, се 
появиха мутри, които ме за-
плашваха и обиждаха.

- Те за твоята ли пози-
ция кандидатстват?

- Да! През годините така 
се получава, че има други 
свободни, но все за моята е 
битката. Уморих се от това 
нещо! Върхът беше с мутрите 
в сградата на Община Бур-

гас.
- Какви са Вашите съм-

нения?
- Искат да ми вземат мяс-

тото, което съм разработил и 
два пъти го правиха в рамки-
те на два месеца. Правилата 
по Наредбата не са много 
добри - който пръв подаде, 
той ще спечели. Това е мно-
го унизително за хората и не 
е сигурно за бизнеса.

- Как Ви заплашиха?
- Използваха най-грозни 

думи, най-леките бяха: „Ман-
гал, махай се от тука! Ще те 
пребия! Ще ти счупя глава-
та!“ Обърнах се към полиция 
и прокуратура да ги установи 
тези хора. Имам информа-
ция, че са някакви боксьори. 
Подал съм жалби. Имам се-
мейство и не знам на какво 
са способни.

- Има упреци към Вас, че 
досега по тази Наредба 
сте участвали в конкурси-
те и сте печелили, а като 
загубите - се оказва, че не 
е добра?

- Никога не е била добра. 
Тези позиции са от много го-
дини и идеята би следвало 
да е, че когато ползвателят е 
коректен към Общината и се 
грижи за тях, плаща си данъ-
ците, дава работа на хора - 
да му се подновява правото. 
Има доста позиции, които са 
празни, никой не ги иска и 
Общината губи пари от това.

Не е удачно една фирма, 
която е регистрирана умиш-
лено преди два месеца без 
капитал и опит от млад чо-
век, да вземе разработена 
позиция.

На мен да я развия тази 

фирма ми е коствало 25 годи-
ни труд. Фирмата е регистри-
рана от 1991 година?

- Гъбката от кога я сто-
панисвате?

- От тогава, през 1984 годи-
на е направена отново.

- От кого я взехте?
- От общинския съветник 

Димо Грудев, той я стопанис-
ваше по това време. Имам 
разрешително за строеж и 
нямат право нито да я мах-
нат, нито да я пипнат. Трябва 
да платя наем на Общината 
по друг параграф, а не по 
чл.56.

- Все още нищо не е 
окончателно, защото ко-
мисия разглежда доку-
ментите на 28 февруари.

- В тази комисия се из-
слушва един човек, шефа на 
кметство „Зора“, с него съм 

в конфликт от 20 години.
- Той твърди, че не се 

грижите естетически за 
района?

- Не е вярно, инвестирал 
съм в оборудване, 1500 лева 

е една маса. През зимата 
ползваме по-обикновени. Бе-
лите чадъри веднага стават 
черни от трафика, от глару-
си. Трудно се поддържа това 
нещо. 

Подал съм жалба в полицията и прокуратурата 
да се установят кои са те, чух, че били боксьори

Ралф Сабах: Едри момчета ме заплашваха  
с думите: „Мангал, махай се, ще ти счупя главата!“

„Черноморски фар“

Софийският университет 
„Св. Климент Охридски“ ще 
има свой филиал в Бургас, ре-
ши правителството. Открива-
нето му е по предложение на 
висшето училище въз основа 
на положително оценен про-
ект от Националната агенция 
за оценяване и акредитация.

Мотивите на Софийския 
университет „Св. Климент Ох-
ридски“ за откриване на зве-
ното съответстват на мисията 
и стратегическата цел на ви-
сшето училище, определени 
от традицията и значението 
му като водеща институция за 
образование от класически 
тип, подготвяща професиона-

листи за различните социал-
ни и културни сфери на об-
ществения живот. Предвижда 
се във филиала да се подгот-
вят студенти за придобиване 
на висше образование в две 
професионални направления: 
„Музикално и танцово изку-
ство“ и „Религия и теология“. 
Обучението, съгласно проек-
та за откриване на звеното, 
ще се осъществява по три 
специалности от професио-
нално направление „Музикал-
но и танцово изкуство“ за 
придобиване на образовател-
но-квалификационните степе-
ни „бакалавър“ и „магистър“ в 
редовна форма и по две спе-
циалности от професионално 
направление „Религия и тео-

логия“ за придобиване на сте-
пен „магистър“ в задочна фор-
ма.

С откриването на филиала 
ще се отговори на необходи-
мостта от кадри за туристиче-
ския и културен бизнес в съ-
четание с духовна просвета и 
мениджмънт в областта на 
поклонническия туризъм. 
Подготовката на кадри с ви-
сше образование по специал-
ностите на филиала ще осигу-
ри редица предимства на гра-
да и региона, поради което 
общинското ръководство и 
кметството на Бургас заста-
ват зад идеята за създаване-
то му и осигуряват съответна-
та материално-техническа ба-
за за нуждите на обучението.

„Черноморски фар“

Символът на мира в Карнобат се на-
мира на бул. „Москва“, в близост до 
Професионалната гимназия по селско 
стопанство. Металният монумент, поста-
вен вероятно през 70-те или 80-те години 
на миналия век, бе ръждясал, с олюще-
на боя и грозно извисяващ се.

По инициатива на Община Карнобат е 
възстановен първоначалният му блясък. 
Служители от общинското предприятие 
„Благоустройствени, комунални и ре-
монти дейности“ го почистиха от ръжда-
та и го боядисах в синьо и бяло. Единият 
е цветът на небето и океана, на вдъхно-
вението и искреността. А другият - на 
чистотата и мира. В кръга на мира, сим-
волизиращ земята, се реят волно пет гъ-
лъба, които от древни времена показват 
най-дълбокото желание на всички наро-
ди по света да живеят в мир и приятел-
ство. Птиците са пет, защото пет е чис-
лото на свободата и любовта.

Откриват филиал на Софийския университет 
„Св. Климент Охридски“ в Бургас

Той ще отговори на необходимостта от кадри 
за туристическия и културен бизнес

Символът на мира в 
Карнобат е с нов облик

Така е изглеждала Гъбката през 50-те години на ХХ век



Силвия ШАТЪРОВА

С известни личности, 
разнесли славата на 
Бургас и останали в па-
метта му, се сбогувахме 
през изминалата 2022 го-
дина.

Сред най-ярките имена, 
с които се простихме, бе 
акад. Антон Дончев.

През 2016 година акаде-
мик Антон Дончев, който 
е почетен гражданин на 
Бургас, бе гост в родния 
си град. Поводът - пред-
ставяне на книгата му 
„Сянката на Александър 
Велики“.

Преди това тя имаше 
премиера и в Несебър. 
На следващия ден авто-
рът на романа "Време 
разделно" се срещна с 
деца в екокампанията на 
вестник „Черноморски 
фар“ - „Стари вестници 
за нови книги“.

Тогава неговите думи 
прозвучаха пророчески: 

„Целият човешки живот 
е като път с една рани-
ца. Трябва да се научим 
да го ценим и да го ува-
жаваме. Човекът на път е 
този, който търси реше-
ние на фундаментални-
те проблеми за смисъла 
на живота, това е архе-
типният образ на пътя”. 

Това заяви класикът на 
съвременната българска 
литература, авторът на 

романа „Време раздел-
но” акад. Антон Дончев 
в Бургас.

Академик Дончев с удо-
волствие си спомни и за 
своето детство в Бургас. 
Той каза, че тогава хора-
та тук са били много по-
добри по душа и са били 
готови да помогнат на 
всеки. За разлика от тога-
ва обаче сега се раждат 
много по-красиви деца. 
„Това е хубаво, но едно-
временно с това буди тре-
вога в мен, и то с основа-
ние. Историята сочи, че 
се ражда по-красиво по-
коление, когато положе-
нието в страната не е до-
бро – по време на войни 
и бедствия. Красотата е 
начин на самозащита на 
природата, за да оцелее 
народът”, посочи имени-
тият академик.

В самото й начало се 
простихме с почетния 
гражданин, състезател 
и дългогодишен треньор 
по водна топка Кольо 
Петров - Джонбул. Той 
остана завинаги в спорт-
ната история на града.
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Бургас се раздели с известни  
Акад. Антон Дончев, Венда и Гого Райкови, Кръстю Тодоров - Кеца 
са сред имената, които ще останат в паметта на бургазлии

Община Средец, гр.Средец, област Бургас, на осно-
вание Заповеди № 8 и 9 от 04.01.2023 г.,  Кмета на 
община Средец обявява търгове с тайно наддаване за 
отдаване под наем на част от имот –публична общин-
ска собственост, за срок от 5 години, а именно:

Общински терен с площ 12 кв.м. (дванадесет 
квадратни метра) с лице към ул.“Васил Коларов“, 
който представлява част от тротоарно простран-
ство, находящо се между кв.131 и кв.134, зона 
трета по плана на гр.Средец, за поставяне на ме-
тален павилион, при начална тръжна цена за ме-
сечен наем в размер на 18,00 лв /без вкл.ДДС/ и 
депозит за участие в размер на 1,80 лв.;

Общински помещения с обща площ от 33 кв.м. 
(тридесет и три квадратни метра), находящи се в 
кметствата на селата Орлинци, Голямо Буково и 
Богданово, за предоставяне на пощенски услу-
ги, както следва:

- Помещение с площ от 13 кв.м., находящо 
се в кметство село Орлинци, изградено в УПИ 
ІІІ, кв.18 по плана на с.Орлинци, с АПОС № 64/ 
12.07.2011г.;

- Помещение с площ от 10 кв.м., находящо се 
в кметство село Голямо Буково, изградено в УПИ 
І, кв.13 по плана на с.Голямо Буково, с АПОС № 
200/ 08.06.1998г.;

- Помещение с площ от 10 кв.м., находящо се 
в кметство село Богданово, изградено в УПИ ІІ, 
кв.160 по плана на с.Богданово, с АПОС № 453/ 
15.05.2000г., при начална тръжна цена за месечен 
наем за ползваните 33 кв.м. обща площ в размер 
на 59,40 лв. /без вкл.ДДС/ и депозит за участие в 
размер на 5,94 лв.

Търговете ще се проведат на 27.01.2023 г. от 
10:50 ч. и 11:00 ч. в зала № 202 в сградата на об-
щина Средец.

Цената на тръжната документация е в раз-
мер на 24,00 лв. с ДДС, внесена до 16:00 ч. на 
25.01.2023 г.

Документи за участие в търговете се подават в 
деловодството на община Средец до 16:00 ч. на 
25.01.2023 г.

Определеният депозит за участие се внася в ка-
сата на Общината или по банкова сметка на община 
Средец BG53BPBІ79373347649603 BІC: BPBІBGSF – 
БПБ Средец до 16:00 ч. на 23.11.2022 г.

 При неявяване на поне двама кандидати за учас-
тие, повторен търг ще се проведе на 02.12.2022 г. 
при същите условия.

Пълна информация за търга: www.sredets.
bg, информационното табло на Общината и тел: 
05551/ 7730

Областният управител на област с админи-
стративен център гр. Бургас, на основание § 
4к, ал. 6 от Преходните и заключителни разпо-
редби на Закона за собствеността и ползването 
на земеделските земи (ПЗР на ЗСПЗЗ) и чл. 28, 
ал. 8 от Правилника за прилагане на ЗСПЗЗ съ-
общава, че: 

- Със Заповед № РД-09-56/ 15.12.2022 г. 
на Областния управител на област Бургас са 
одобрени план на новообразуваните имоти в М 
1:1000 и регистър към него на земеделски земи, 
предоставени за ползване на граждани въз основа 
на актовете по §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ, за местност 
„Айва дере“, землище на село Росен, община 
Созопол, област Бургас; 

- Със Заповед № РД-09-57/ 15.12.2022 г. 
на Областния управител на област Бургас са 
одобрени план на новообразуваните имоти в М 
1:1000 и регистър към него на земеделски земи, 
предоставени за ползване на граждани въз основа 
на актовете по §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ, за местност 
„Кошарите“, землище на село Росен, община 
Созопол, област Бургас; 

- Със Заповед № РД-09-58/ 15.12.2022 г. 
на Областния управител на област Бургас са 
одобрени план на новообразуваните имоти в М 
1:1000 и регистър към него на земеделски земи, 
предоставени за ползване на граждани въз основа 
на актовете по §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ, за местност 
„Росенец“, землище на село Росен, община 

Созопол, област Бургас; 
- Със Заповед № РД-09-59/ 15.12.2022 г. 

на Областния управител на област Бургас са 
одобрени план на новообразуваните имоти в М 
1:1000 и регистър към него на земеделски земи, 
предоставени за ползване на граждани въз основа 
на актовете по §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ, за местност 
„Куш бунар“, землище на село Росен, община 
Созопол, област Бургас; 

- Със Заповед № РД-09-60/ 15.12.2022 г. 
на Областния управител на област Бургас са 
одобрени план на новообразуваните имоти в 
М 1:1000 и регистър към него на земеделски 
земи, предоставени за ползване на граждани въз 
основа на актовете по §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ, за 
местност „Голям Росен баир“, землище на гр. 
Черноморец, община Созопол, област Бургас. 

Плановете на новообразуваните имоти за зем-
лището на с. Росен са изложени в сградите на 
Община Созопол и Кметство с. Росен, а планът 
на новообразуваните имоти на местност „Голям 
Росен баир“ е изложен в Община Созопол, Кмет-
ство гр. Черноморец и Кметство с. Атия.

Жалби срещу одобрените планове на новоо-
бразуваните имоти могат да се подават от заин-
тересуваните лица чрез областния управител пред 
Административния съд в 14-дневен срок от съоб-
щаването на заповедите в “Държавен вестник”.

Заповедите са обнародвани в “Държавен вест-
ник” бр. 102 от  23.12.2022 г.
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Акад. Антон Дончев с наградата Фаропазител на 
„Черноморски фар“ Академикът е почетен гражданин на Бургас

Кольо Петров - Джонбул
Писателят бе гост на кампанията „Стари вестници за нови книги“ и обожаваше 

да говори пред деца
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личности - академик, поети, художници

През март на 73-го-
дишна възраст приключи 
земния си път Димитър 
Костадинов – поет, писа-
тел, критик, университет-
ски преподавател, почетен 
гражданин на Бургас. По 
този тъжен повод кметът 
Димитър Николов изказ-
ва съболезнования на не-
говото семейство, на при-
ятелите, колегите и учени-
ците му.

Димитър Костадинов е 
роден на 11 септември 1948 
г. в с. Белила, Средецка 
(Грудовска)  община, 
Бургаска област. Завършва 
Филологическия факултет 
на Великотърновския уни-
верситет „Св. св. Кирил и 
Методий“. Работил е като 
учител, заместник-дирек-
тор и директор в различ-
ни бургаски училища.

Над 40 години Димитър 
Костадинов е член на 
Литературен клуб „Христо 
Ботев“ към ДНА – Бургас. 
Участва в многобройни 
изяви на клуба – и в реци-
тали, и в паметни чества-
ния, и в отпразнуване на 
бележити годишнини, и в 
издаването на литератур-
ни сборници, антологии и 
др. През 1983 г. получава 
лична поименна памет-
на награда от министъра 
на НО.

Самороден изпълни-
тел на български народ-
ни песни.

Със специфичното си 
поетическо и литерату-
роведско творчество, с 
учителската си и ръко-
водна дейност в учили-
щата, с университетската 
си преподавателска дей-

ност и с доброволна-
та си обществена ра-
бота той активно съ-
действа за културно-
то и обществено раз-
витие на Бургас, на 
Бургаска област и на 
България.

Над 10 години е 
бил председател на 
Управителния съвет 
на читалище „Фар“ 
- Бургас, над 15 го-
дини е председа-
тел на Литературно-
творческия клуб към 
Дома на учителя в 
Бургас.

Над 25 години рабо-
ти в учителски инсти-
тут „Христо Ботев“ – 

Бургас, а после е препода-
вател в университет „Проф. 
д-р Асен Златаров“.

Над 30 години ръково-
ди Литературно-творчески 
клуб „Христо Ботев“, в 
който участват студенти. 
Бивши членове на клуба 
са автори на художестве-
ни и научни книги.

Член на Съюза на българ-
ските писатели и на Съюза 
на учените в България. От 
2011 г. е включен в меж-
дународното движение 
„Световни поети“ (Poetas 
del Mundo).

С още един човек на 
духа се разделихме през 
годината. Отиде си Георги 
Райков – един изключител-
но важен за литературна-
та история на Бургас чо-
век - журналистът, краев-
ед, философ, ерудит и по-
четен гражданин Георги 
Райков. 

„Гого беше незаменим 
интелектуалец, енцикло-
педист, изследовател, кой-
то с любов и страст сгло-
бяваше и съхраняваше 
частица по частица пъ-
зела от историята на ли-
тературен Бургас. С леко 
намигване и усмивка към 
живота, той на секунда-
та с вещо око, като през 
сито, отсяваше фалша от 
истината. Загубихме чо-
век на словото, правдата 
и честта. Огромна загуба 
за Бургас! Поклон пред па-
метта на Георги Райков!“, 
каза кметът Николов, кой-
то изказва съболезнова-
ния на всички близки.

Само няколко месеца 
след това го последва и 
съпругата му, известната 

поетеса Венда Райкова.
Венда Райкова е роде-

на в Бургас. Завършва 
средното си образование 
в родния си град, а след 
това българска филоло-
гия. По-късно следва и ди-
пломна специализация СУ 
"Климент Охридски".

Работи като преподава-
тел по български език и 
литература и експерт към 
РИ на МОН. Автор е на по-
етичните книги: "Паметта 
на чувствата", "И все пак", 
"Нишката", "Зелена ули-
ца крайбрежна", "Есенни 
стихове", "Спасени думи", 
"Листопад".

Нейни стихове са по-
местени в „Антология на 
съвременната българска-
та поезия“. Носителка е 
на регионални и нацио-
нални награди за поезия. 
Носител на „Голям Пегас“ 
за цялостно творчество.

Почетен председател е 
на Националния поетичен 
конкурс „Петя Дубарова“. 
Член е на литератур-
ния клуб „Христо Ботев“ 
– Бургас. Венда Райкова 
е почетен гражданин на 
Бургас.

Месеци по-късно писа-
телското дружество загу-
би и друга поетеса - Дена 
Джелебова.

Разделихме се и с голе-
мия художник и реставра-
тор Стоян Забунов.

Той бе човек, който но-
сеше изкуството в сърцето 
и душата си, превъзходен 
реставратор, оставил час-
тица от своя талант при об-
новяването на много хра-
мове и икони.

Художникът винаги каз-
ваше, че е влюбен в мо-
рето, и то в голяма сте-
пен беше негов вдъхнови-
тел да твори.

Бургас загуби колорит-
на, цветна и неподража-
ема личност, световно име 

в изобразителното изку-
ство - Кръстю Тодоров-
Кеца. Човек с уникален по-
черк и в творчеството си, 
и в живота. Арлекините и 
цветните бургаски къщи 
осиротяха.

Кръстю Тодоров - Кеца 
е роден е на 08.06.1959 
г. в Бургаско. Завършва 
Художествена гимна-
зия в Казанлък и специ-
алност „Живопис“ във 

Великотърновския уни-
верситет „Св. св. Кирил 
и Методий“. Член е на 
Съюза на българските ху-
дожници.

От началото на 90-те го-
дини на ХХ в. Кеца има над 
55 самостоятелни излож-
би в България, Франция, 
Полша, Турция, Германия, 
Великобритания, САЩ и 
Австрия.

От 2015 години худож-

никът е представен на 
големите международ-
ни артфоруми за мо-
дерно изкуство в Делхи 
и Мумбай, Индия (2017, 
2018). Предстоят и изяви 
в Далечния изток.

Още един от художници-
те на Бургас се пресели в 
по-добрия свят - Роджър 
Краев.

Един голям музикален 
талант се присъедини 
към небесния оркестър. 
Но едновременно с това 
Бургас загуби Красимира 
Костова – дългогодишен 
главен диригент и дирек-
тор на Бургаската Опера.

В областта на спорта 
си отиде съз-
дателят на 
бургаското 
спортно учи-
лище - Георги 
Бургазлиев. 
Той почина 
на 92 годи-
ни. 

Универси-
т е т с к а т а 
о б щ н о с т 
се сбогува 
с доц. д-р 
Юрий Илин. 
Той дълги го-
дини рабо-
ти в Центъра 
по хумани-
тарни науки 
на Бургаския 
с в о б о д е н 

университет. Неговият 
професионален път в БСУ 
като преподавател по нем-
ски език започва през 
далечната 1991 година. 
Тогава е назначен и за ръ-
ководител катедра „Чужди 
езици“. През 1998 година 
доц. Илин става координа-
тор по западноевропейски 
езици, литература и кул-
тура към Филологическия 
факултет, а две години по-

късно – програмен коор-
динатор на Програмен съ-
вет „Приложна лингвисти-
ка“ към Центъра по хума-
нитарни науки.

Доц. д-р Юрий Илин ак-
тивно участва в създава-
нето и утвърждаването на 
Бургаския свободен уни-
верситет и в превръща-
нето му в един от автори-
тетните учебни центрове 
в страната. Като член на 
Академичния съвет и на 
Общото събрание той не-
веднъж е доказвал своята 
високоотговорна граждан-
ска позиция, устойчивост 
и принципност при пре-
одоляване на трудности-
те, съпътстващи развити-
ето на БСУ.

Носител е на юбилейния 
почетен знак на Бургаския 
свободен университет във 
връзка с 20-годишнина-
та от създаването на уни-
верситета.

Колегите и студентите 
му ще го помнят като ви-
соко ерудиран преподава-
тел, изключително почтен 
и коректен колега, досто-
ен и добър човек с висок 
морал, със светла душа и 
с добро сърце.

През 2022-ра се прос-
тихме и с актьора Досьо 
Досев, свързан с морето 
и Созопол, близък приятел 
на Христо Фотев. Работил 
в бургаския театър през 
най-романтичния му пе-
риод, той от години беше 

избрал да живее при нас, 
край морето. Ще ни липс-
ва този бохем, сладкоду-
мец и изключително та-
лантлив човек. 

След смъртта му се поя-
ви негов лик, изобразен с 
автомобилна боя на скали-
те на Созопол, което раз-
сърди близките му и мно-
зина негови приятели, дру-
ги приеха този спомен за 
актьора, който често мо-
жеше да бъде видян при-
живе в малките улички на 
града.

Лекарското съсловие 
в Бургас изгуби един от 
признатите специалисти 
в педиатрията. Напусна 
ни дългогодишният док-
тор Гюлбесер Топузян, а 
краеведите се простиха с 
инж. Иван Михайлов, кой-
то познаваше твърде до-
бре региона.

Почина и бургазлийка-
та, която посвети сърце-
то си на хората с онколо-
гични заболявания - Цонка 
Тодорова.

Дни преди новата година 
си отиде един от известни-
те бургаски лекари, осно-
вател на първата частна 
клиника - доц. д-р Михаил 
Михайлов. 

Също дни преди Коледа 
ни напусна педагогът 
Тонка Калоянчева, му-
зикант и съпруга на ко-
мика Стоян Калоянчев, 
снаха на големия Георги 
Калоянчев.

Малко преди светлите празници от този свят си оти-
де дългодишната учителка по български език и литера-
тура от СУ “Иван Вазов“, учителка на стотици ученици, 
сред които и поетесата Петя Дубарова. За нея тя казва 
на майка си следните думи: „Мамо, толкова си хубава, 
приличаш на другарката Калоянчева!“

Ето какво написаха нейните колежки от хор „Родна пе-
сен“, където тя пя дълги години, а през 2016 година на-
прави поредица за историята на певческата формация 
в „Черноморски фар“:

„Когато през 1962 година Стоян Кралев събира хоро-
вия състав, тя е най-младата основателка, става стълб 
на алтовата партия в него, а после и председател.

Това са годините на върховете на хора, когато са заво-
ювани международни отличия - златни медали от хорови 
конкурси в Ланголен (Англия), Корк (Ирландия), много-
бройни концертни турнета в Полша, Унгария, Германия, 
Швеция, Швейцария, Русия и България.

След певческата си кариера Тонка Калоянчева се от-
даде изцяло на педагогическата си дейност в училище 
„Иван Вазов“.

Помним пламенния й характер, чувството й за ху-
мор, себеотрицанието й в работата и упорития й стре-
меж към успех!

Поклон пред паметта й!“
Хористи и приятели

Отиде си учителката 
на Петя Дубарова

За нея младата поетеса казва 
на майка си: „Мамо, толкова 

си хубава! Приличаш на 
другарката Калоянчева“

Димитър Костадинов

Георги Райков Венда Райкова

Доц. д-р Юрий Илин

Красимира Костова

Доц. д-р Михаил Михайлов



Дона МИТЕВА

В традиционния годи-
шен конкурс на Синди-
ката на българските учи-
тели към КНСБ, провел 
се в края на миналата 
година от община Бургас 
бяха номинирани Дани-
ела Емилова Симеонова 
– директор на ПГСАГ 
„Кольо Фичето“ и Галя 
Стоева Андонова – учи-
тел в ОУ „Антон Страши-
миров“ със звание „Най-
добър социален парт-
ньор“.  

Даниела Симеонова 
получи званието „Най-
добър социален парт-
ньор“. Преди да стане 
директор на ПГСАГ „Ко-
льо Фичето”, тя бе пред-
седател на Синдикална-
та организация на СБУ в 
същата институция. По-
късно, като зам.-дирек-
тор, тя продължава да 
подпомага колегите си и 
успява да реализира от-
лични взаимоотношения 
между синдикати и рабо-
тодател. По нейна ини-
циатива е учредена пър-
вата „Секция на помощ-
ник-директори“, която 
продължава да функцио-
нира и в момента.  

Под ръководството на 
госпожа Симеонова и 
като директор на ПГСАГ 
„Кольо Фичето” Симео-
нова поддържа отлични 
контакти със синдикати-
те.

Учителката Галя Стое-
ва Андонова от ОУ „Ан-

тон Страшимиров” - Бур-
гас стана „Синдикалист 
на годината”.

Тя е председател на 
Ревизионната комисия 
на Общинския коорди-
национен съвет на СБУ-
Бургас и председател на 
Синдикалната организа-
ция в ОУ „Антон Страши-

миров”. Тя е активна, 
принципна и последова-
телна.

Наградите бяха връче-
ни на Тържествена цере-
мония за награждаване 
на кметове на общини, 
началници на РИО, ди-
ректори и синдикални 
лидери. 

Дона МИТЕВА

Ученици от ПГСАГ „Кольо 
Фичето“ взеха участие в де-
ветата научна сесия на Уче-
ническия институт на Българ-
ската академия на науките. 
Като цяло бяха представени 
над 50 проекта на ученици от 
15 града в страната.

Темите се състезаваха  в 
няколко научни области: „Ху-
манитарни и обществени на-
уки“, „Математика“, “Биоло-
гия, биомедицина; биоразно-
образие и екология“, „Ин-
форматика и информацион-
ни технологии“ и „Изобрази-
телно изкуство“ и др.

В раздела „Хуманитарни 
науки“ сред 10 ученически 
проекта бе и този на бурга-
ските ученици. Той е дело на 
Магдалена Стоянова, Румяна 
Драгнева и Стоян Добрев от 
ХІІ клас и Христо Химитлий-
ски от Х клас. А темата „Ос-
тров Света Анастасия и Чен-
гене скеле – минало и насто-
яще“ - интригуваща и инте-
ресна. Научни ръководители 
на младежите са Петя Куде-
ва - старши учител по исто-
рия и цивилизация, и Яна 
Иванова - уредник в РИМ 
Бургас. 

„През февруари, след при-
ключване на занимание по 
интереси на клуб „Величието 
на България“ Стоян Добрев, 
Магдалена Стоянова, Румя-
на Драгнева ученици от ХІ 
клас и Христо Химитлийски 
от ІХ клас останаха и аз им 
споделих за защитата на 
проект към Ученическия ин-
ститут на БАН, който напра-
вихме с други ученици през 
2018 г. Разказах за часовете, 
прекарани сред книгите, по-
дбирането на литература, 
обработването на текстове-
те и превръщането на всич-
ко това в научна разработка. 
Те проявиха жив интерес и 
започнахме да обсъждаме 
евентуални теми между кои-
то „Архитектурата на Бур-
гас“ - такъв беше първият 
проект от 2018 г., „Видни лич-
ности на Бургас след Осво-
бождението“, „Остров Света 
Анастасия“ ,“Ченгене скеле“ 
и др.

Бургаският проект бе висо-
ко оценен от рецензента гл. 
ас. д-р Симона Самуилова, 
от Институт за исторически 
изследвания – БАН, която от-
белязва: „Ученическият про-
ект представя две от значи-
мите в културно и историче-
ско отношение места в райо-
на на Бургас, а именно ос-
тров Св. Анастасия и рибар-
ското селище „Ченгене ске-
ле“. Темата е актуална, тъй 
като през последните години 
има силен интерес към двете 
забележителности, което ги 
превръща в основни дести-
нации за културен туризъм в 
района на Южното Черномо-
рие. Учениците успешно се 
справят с поставената от тях 
цел да съберат и обобщят по-
важните моменти от истори-
ята на посочените обекти с 

оглед да се подчертае значи-
мостта им не само в региона-
лен, но и в национален ас-
пект. Коректно посочената 
цитирана  литература показ-
ва добра осведоменост по 
темата, а снимковият мате-
риал допълва успешно изло-
жението.“

След защитата разработ-
ката на бургаските ученици 
се сдоби с първо място в на-
учна област „Социални отно-
шения“.

За работата на младите 
изследователи тяхната пре-
подавателка – старши учител 
Петя Кудева, казва: „ Изпра-
тихме проекта в срок, указан 
от Ученическия институт на 
БАН и трябваше около месец 
да изчакаме рецензия. Чака-
нето си заслужаваше: има-
хме много висока оценка и 
започнахме подготовка за 
представянето. Последното 
предизвикателство пред еки-
па беше когато съкратиха 
времето за презентиране и 
буквално трябваше да започ-
нем отначало с промяна на 
текстовете за защита“.

За своето участие учени-
ците от Строителния техни-
кум се вдъхновяват от Евро-
пейската година на младе-
жта 2022. 

А своята победа екипът 
посвети на професионалната 
гимназия, която преди 2 го-
дини отбеляза 60 години от 
създаването си, но поради 
пандемията не се осъщест-
виха големи публични иници-
ативи. 

Друга група ученици от 
Строителния техникум, на-
пътствана отново от Петя Ку-
дева, се сдоби с престижни 
награди от Националния кръг 
на ХХХ конкурс на Национа-
лен клуб „Родолюбие“. Той 
бе под наслов „Аз разбирам 
света единствено като поле 
за културно съревнование на 

народите“– 150 години от 
рождението на Гоце Делчев“. 
В него участваха стотици де-
ца от цялата страна и българ-
ските училища в чужбина. 

Наградите на победители-
те – ученици и техните препо-
даватели връчиха д.ик.н. Ян-
ка Такева, председател на 
НК „Родолюбие“ и СБУ, и Ма-
рия Гайдарова, зам.-минис-
тър на образованието и нау-
ката. 

Компетентното жури, оце-
няващо разработките, наче-
ло с проф. Красимира Таба-
кова, преподавател в СУ „Св. 
Климент Охридски“, отличи 
работите на учениците от ПГ-
САГ „Кольо Фичето“: Христо 
Химитлийски ученик от Х 
клас за разработката „Миха-
ил Герджиков и подвигът на 
тракийци 1903 г. с първо мяс-
то. Георги Балев, ученик от Х 
клас за разработката :„Разо-
рението на тракийските бъл-
гари – първият геноцид на XX 
век“, с трето място. Венели-
на Добрева, ученичка от Х 
клас за разработката: „Капи-
тан Петко Войвода“ бе отли-
чена със специалната награ-
да на Историческия факултет 
на Софийския  университет 
„Св. Климент Охридски“.

Специална грамота получи 
техният ментор Петя Кудева - 
старши учител по история и 
цивилизации, като техен ръ-
ководител и консултант при 
разработването на темите и 
презентациите. За разработ-
ката на презентациите по-
могна и г-жа Иванка Делева - 
главен уредник на РИМ Бур-
гас.

Двете престижни участия 
за бургаската професионал-
на гимназия стоят встрани от 
преките специалности, които 
се изучават в нея. Успехите в 
тях са доказателство, че мла-
дите хора имат разностран-
ни интереси. 

4 Той и Кирил

Съветници питат, 
администрацията отговаря

Бургаски директор и учител  
получиха високо отличие
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Бившият образователен министър Красимир 
Вълчев връчва наградата на Даниела Симеонова

Галя Стоева (вляво) и Даниела Симеонова (вдясно) с лидера на КНСБ Пла-
мен Димитров

Ученически проект за остров Света 
Анастасия и Ченгене скеле взе първо 

място от научна сесия на БАН

Моят роден град е Бургас. Аз много 
го харесвам. Искам той да става все 
по-хубав и аз винаги да живея тук.

Представям си Бургас след 20 годи-
ни да е под вода. Ще е хубаво. Ще има 
много красиви къщи. Те ще са старо-
модни. Стените ще са от камък, укра-
сени с морски звезди и мидички. А 
прозорците ще са от много здраво 
стъкло, за да задържат водата. Колите 
ни ще са подводници. Шофьорите на 
автобуси и таксита ще са русали и ще 
карат през тунели в пясъка. Влаковете 
пък ще се движат по повърхността на 
водата. Птиците ще са риби, а живот-
ните ще са раци и змиорки. Плодовете 
и зеленчуците ще растат по коралите. 
До училище ще плуваме с раниците. 
Няма да има улици. Ще учим на пясъ-
ка, седнали върху камъни. Ще смятаме 
с мидички ,а ще пишем с червени ко-
рали. Ще се храним всички заедно, 
седнали в една голяма мида. После ще 
се прибираме отново с плуване до 
вкъщи. 

Със семейството ми обичаме да се 
разхождаме. Под водата ще е като да 
се разхождаме в рая. Ще обикаляме 
различни рифове и лагуни, които ще 
са пълни с рибки от всякакъв вид и 
цвят. Няма да има клетки в зоопарка, 
защото той ще е пуснат около нас. 
Все пак ще можем да излизаме на по-
върхността, защото можем да диша-
ме и на суша, и под вода. Но сушата 
ще е много мръсна и пълна с боклуци 
и затова не ходим там. Под водата ще 
имаме едни огромни растения, които 
ядат боклука и го рециклират. Ще има 
много други растения. Гори от водо-
расли и корали, подводни водопади и 
пещери. Ние ще можем да ги обикаля-
ме спокойно, дори и сами, без роди-
тели.

Много ще е забавен този живот под 
водата. В моя любим град Бургас.

Габриела Христомирова Йоргова, 8 г.
ОУ „Климент Охридски“, Бургас



Дни преди Коледа дой-
де добра новина. Одобрен 
за финансиране е пореден 
проект на Община Айтос - 
„Грижа в дома в община Ай-
тос“ по Програма „Развитие 
на човешките ресурси 2021-
2027“, процедура чрез ди-
ректно предоставяне на без-
възмездна финансова помощ 
BG05SFPR002-2.001 - Грижа 
в дома.

Проектното предложение 
на Община Айтос "Грижа в 
дома" има за цел да осигури 
подкрепа в домашна среда 
за лица с увреждания и въз-
растни хора от община Ай-
тос, зависими от грижа. Про-
ектът подпомага социалното 
приобщаване чрез подобря-
ване достъпа до интегрира-

ни здравни и социално-пси-
хологически услуги. Дейност-
ите по проекта разширяват 
възможностите за предоста-
вяне на социални и интегри-
рани здравно-социални услу-
ги в домашна среда, включи-
телно и в контекста на панде-
мични ситуации. 

Ще се предоставят поча-
сови мобилни интегрирани 
здравно-социални услуги по 
домовете и психологическа 
подкрепа за възрастни хора 
в невъзможност за самооб-
служване и за лица с увреж-
дания. Проектът включва още 
доставка на храна и продукти 

от първа необходимост; пре-
доставяне на информация за 
превенция и профилактика на 
здравето и социално значи-
ми заболявания за лицата от 
целевата група, включително 
консултации с диетолог и дру-
ги специалисти при необходи-
мост; Предвижда се и осигу-

ряване на супервизия и обу-
чения на служителите, пре-
доставящи почасови мобилни 
интегрирани здравно-социал-
ни услуги в домашна среда. 

Продължителността на про-
екта е 13 месеца, като в пър-
вия месец ще бъде извърше-
на оценка на потребностите. 

В рамките на 12 месеца ще 
бъдат предоставени здрав-
но-социални услуги на мини-
мум 118 потребители от целе-
вите групи. 

Общата стойност на про-
ектните дейности е 630 528.28 
лв.

НП

   

ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен
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Одобрен за финансиране е нов 
социален проект „Грижа в дома“

От новата социална 
услуга ще се ползват 
минимум 118 
възрастни и хора  
с увреждания

ЯНУАРИ - Общината 
с международно 
признат сертификат

Новата година започна с 
отлична новина за Общи-
на Айтос. Общинската ад-
министрация получи меж-
дународно признат СЕР-
ТИФИКАТ №21842 SI - до-
кументът, който след про-
веждането на годишен над-
зор, потвърждава, че сис-
темата на управление на 
Община Айтос отговаря на 
изискванията на БДС EN/
IEC 27001:2017.

Друго знаково събитие 
за айтозлии в началото на 
януари беше спасяването 
на кръста. На Богоявление, 
топлото време събра стоти-
ци около бента в парк "Сла-
веева река". Най-бърз из-
между 11-те смелчаци се 
оказа 20-годишният Дими-
тър Димитров.

Безспорните успехи на 

трима айтоски спортисти и 
грижата на Община Айтос 
за младите таланти бяха 
мотивите за удостояване 
на Селин Али, Октай Ружди 
и Радостин Михайлов с по-
четната награда на Община 
Айтос "ЗА ДОСТОЕН ПРИ-
НОС" - Плакет и Диплом. 
Наградите връчи кметът Ва-
сил Едрев на заседание на 
Общински съвет - Айтос. 

Местните данъци и так-
си останаха същите и так-
ситата ни поеха на стари-
те цени. Заради влошената 
епизоотична обстановка по 
отношение болестта висо-
копатогенна инфлуенца по 
птиците, кметът издаде за-
повед с указания към соб-
ствениците на птичи сто-
панства. Пак тогава австра-
лиец, възпитаник на айтос-
ката школа, направи щедър 
жест към айтоските борци, 
а новосъздаденият айтоски 
шах клуб "РИАНИ" проведе 
дебютен шах турнир.

Общината и мобилни еки-

пи на „Елтехресурс” АД, 
организираха събирането 
и извозването на излязло 
от употреба електрическо 
и електронно оборудване. 
Още една услуга за граж-
даните предложи Общи-
на Айтос - събирането и 
транспортирането на хар-
тия, всякакви изделия от 
пластмаса, найлон, стък-
лени опаковки (буркани, 
бутилки), дървени щайги и 
др. както от търговски обек-
ти и административни сгра-
ди, така и от домовете. 

Ковид-19 все още беше 
сериозна заплаха. Според 
статистиката, почти сто 
процента от пациентите в 
отделението на МБАЛ - Ай-
тос бяха неваксинирани. 
СУ "Христо Ботев" пък ор-
ганизира кампания "Дари 
книга - запази българския 
дух", която доби национал-
на известност.

По това време заживях-
ме с новия План за спра-
вяне с COVID-19 - на чети-

ри етапа. В средата на яну-
ари Айтос се оказа в черве-
ната зона със 7 карантини-
ране училищни паралелки. 
Въпреки ковид, в първото 
голямо състезание за 2022 
г. - Държавния личен шам-
пионат по борба в Сливен, 
Октай Ружди ни зарадва с 
бронзов медал и почетно-
то трето място. По същото 
време кметът Васил Едрев 
и представители на Бъл-
гарската асоциация на зо-
опарковете и аквариумите 
обсъждаха идеи за бъде-
щето на айтоския зоопарк. 
В края на 2022 г. станаха 
ясни и резултатите от съв-
местната работа с БАЗА - 
реализиран проект по ПУ-
ДООС и подготвен голям 
проект за Зоопарк-Айтос, 
с който Общината ще кан-
дидатства за финансиране 
през 2023 г.

През януари стана ясно 
още, че броят на сватбите 
отново е нараснал, с над 
70 повече са издадените 
брачни свидетелства от об-
щинската администрация. 
Още тогава НЧ "Васил Лев-
ски 1869" - Айтос даде старт 

на дванадесетия общин-
ски конкурс "Моята краси-
ва мартеница 2022", а бо-
лни от ковид чакаха ред, за 
да постъпят в отделението 
на МБАЛ-Айтос. Кметът на-
гради най-добрите в състе-
занието на СУ "Никола Ва-
пцаров" за писмен превод. 
В надпреварата участваха 
млади преводачи от двете 
средни училища в Айтос. 

Обновиха старите люл-
ки и пързалки и монтираха 
нови в Градската градина. 
Ново видеонаблюдение ре-
шително намали посегател-
ствата и вандалските проя-
ви. През януари равносмет-
ката на МИГ - Айтос показа, 
че до края на 2021 г. подпи-
саните договори за финан-
сиране на проектни пред-
ложения са общо 13.

При засилени мерки за 
превенци, Общинският съ-
вет проведе първото за 
2022 г. редовно заседание. 
За първи път в история-
та на местния парламент 
беше единодушно приет 
Правилник за реда и на-
чина за финансово подпо-
магане на лица, семейства 

и двойки с репродуктивни 
проблеми, живущи на те-
риторията на община Ай-
тос. Кметът направи пред 
Съвета пълен отчет за със-
тоянието на общинската 
собственост, приета беше 
и Годишна програма за уп-
равление и разпореждане 
с общинските имоти. Общи-
на Айтос откри процедура 
за провеждане на конкурс 
за избор на управител на 
общинското търговско дру-
жество “Айтос – Автотранс-
порт“ ЕООД – гр. Айтос, а 
ТД "1897 Петър Киприлов" 
чества 125 години тракий-
ска организация в Айтос.

Още през януари се раз-
бра, че болницата в Ай-
тос ще бъде първи обект 
по проект #светулка, за 
пълното преобразяване 
на Детско отделение. А 
COVID-19 продължаваше 
да се вихри, управителят 
на МБАЛ-Айтос д-р Паруш 
Парушев призна: Лекарите 
и мед. сестрите не са умо-
рени, те са, буквално каза-
но - скапани.

20-годишният Димитър спаси кръста на Йордановден-2022 Продължава на стр. 2

Айтоската 2022-ра на страниците 
на „Народен приятел“



Във връзка с прилагане на 
подмярка 19.4 "Текущи разхо-
ди и популяризиране на Стра-
тегия за Водено от общности-
те местно развитие" (СВОМР) 
от Програмата за развитие 
на селските райони за пери-
ода 2014-2020 г. и във връз-
ка със Споразумение за из-
пълнение на Стратегията за 
ВОМР №РД 50-146/21.10.2016 
г., СНЦ "МЕСТНА ИНИЦИА-
ТИВНА ГРУПА - АЙТОС" орга-
низира и проведе еднодневно 
обучение на бенефициенти и 
местни лидери на тема "Мони-
торинг и контрол на проекти, 
финансирани от СВОМР" на 
07.12.2022 г. в гр. Айтос.

Стратегията за ВОМР на 
МИГ - Айтос обхваща всички 
населени места в община Ай-
тос и нейното прилагане е на-
сочено към това да се постиг-
не интегриран ефект за симу-
лиране на местното развитие 
и превръщане на територия-
та на МИГ - Айтос в динамич-
но развиващ се селски ра-
йон, с разнообразен и устой-
чив бизнес, осигуряващ зае-
тост, справедливи и стабил-
ни доходи, с адекватни за 21-
ви век условия, качество и 
стандарт на живот за хората 
и ефективно използване на 
местните.

Процесите на мониторинг 
и контрол са особено важни 
функции на проектното упра-
вление, които се осъществя-
ват на етапа на изпълнение 
на проекта. С обучението се 
цели  развитие на  компетент-

ности и изграждане на капа-
цитет  по отношение на на-
чина за осъществяване на 
ефективен и ефикасен мони-
торинг, както от страна на бе-
нефициента, така и от страна 
на местни лидери, като пред-
ставители на гражданското 
общество. 

По време на обучението се 
обърна особено внимание на 
това какви са задачите на мо-
ниторинга в процеса на из-
пълнение на всеки проект, 
за да бъде гарантиран него-
вият напредък и постигане-
то на заложените цели и ре-
зултати. 

Бяха представени дейност-
ите по осъществяване на мо-
ниторинг и контрол. Акцентът 
беше поставен върху форму-

лирането на индикатори, като 
непосредствена задача за уп-
ражняването на мониторинг. 
Индикаторите са специфични 
и обективно проверими изме-
рители на целите, които оси-
гуряват основите за регистри-
ране на проектното изпълне-
ние. Като задължително усло-
вие е да могат да бъдат изме-
рими и да се формулират от 
гледна точка на количество, 
качество и време. Индикато-
рите за мониторинг измер-
ват физическия и финансов 
аспект на проекта и осигуря-
ват основата за разработва-
не на адекватна система за 
мониторинг.

Стана ясно, че мониторин-
гът покрива всички етапи на 
процеса на администриране-

то на проекта.
Процесът на мониторинг 

и контрол на проектите към 
Стратегията за ВОМР е ва-
жна функция от дейността на 
МИГ-Айтос в рамките на об-
щата система за мониторинг 
и оценка, прилагана от Сдру-
жението. МИГ-Айтос е стра-
на по тристранните админи-
стративни договори за пре-
доставяне на безвъзмезд-
на финансова помощ по под-
мярка 19.2 ”Прилагане на опе-
рации в рамките на Страте-
гии за Водено от общностите 
местно развитие” от Програ-
мата за развитие на селски-
те райони за периода 2014-
2020 година. 

Чрез процедурата за мо-
ниторинг се идентифицират 

текущите отклонения меж-
ду действителното развитие 
и плана за действие на про-
екта, установяват се причи-
ните за отклоненията, гене-
рира се информация, която 
може да бъде предназначе-
на за органите на управле-
ние на МИГ и/или Управля-
ващия орган на ПРСР 2014-
2020 и Държавен фонд „Земе-
делие”. Констатациите, при-
дружени с анализ, служат 
за предприемане на кори-
гиращи мерки и предотвра-
тяване на възможни риско-
ве. Като ключово значение 
за ефективния мониторинг и 
контрол има своевременно-
то измерване на реалните 
резултати от проектните дей-
ности посредством опреде-

лени инструменти с оглед ре-
гулярно предвиждане на не-
обходими корекции в плана 
на проекта и завършването 
му в определените срокове. 
МИГ извършва последваща 
оценка на проекта след не-
говото приключване. Тя има 
различни аспекти, свързани 
с релевантността, въздейст-
вието, ефективността и ефи-
касността на проекта. Оцен-
ката на изпълнението опре-
деля факторите, които допри-
насят за успеха или неуспе-
ха на проекта, постиженията 
и резултатите, идентифицира 
добрите практики. 

Успешно изпълнената Стра-
тегия за ВОМР е съвкупност 
от успешно изпълнени проек-
ти към нея.

Айтоската 2021-ва на страниците 
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ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ -
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

СНЦ „Местна инициативна група – Айтос“  
с обучение за бенефициенти и местни лидери
На тема „Мониторинг и контрол на проекти, финансирани от СВОМР“

Настоящата публикация е осъществена с финансовата помощ на Европейски земеделски фонд за развитие на селските райони във връзка със Споразумение за изпълнение на 
Стратегия за Водено от общностите местно развитие № РД50-146/21.10.2016 г. по подмярка 19.4.”Текущи разходи и популяризиране на стратегия за Водено от общностите местно 

развитие” на мярка 19 „Водено от общностите местно развитие” на Програмата за развитие на селските райони за периода  2014 – 2020 г.
п.к. 8500 град Айтос, община Айтос, област Бургас, ул.” Васил Левски ” № 2; www.mig-aytos.com; моб.тел. +359 886 881 212 ; e-mail: mig_aytos@abv.bg

Айтоската 2022-ра на страниците на „Народен приятел“

ФЕВРУАРИ - 
Кметът с 
картбланш за 
четири нови 
проекта

Въпреки ковид, със заупо-
койна молитва, тържествен 
гвардейски ритуал и патрио-
тични послания на ученици от 
СУ "Христо Ботев" пред парак-
лиса-костница "Св. Димитър", 
на 6 февруари Айтос отбеля-
за 144 години от освобожде-
нието си. По това време, Исус 
от "Странджа" намери и върна 
портфейл с пари - десетина дни 
"новината" не слезе от сайтове-
те и тв програмите. Тогавашни-
ят областен управител проведе 
срещи в МРРБ и с депутати за 
опасния път ІІІ-208 в Айтос. Пак 
тогава, за първи път, не един, 
а двама зам. областни управи-
тели присъстваха на заседание 
на Общинския съвет.

Община Айтос обяви тради-
ционния конкурс за изпълне-

ния на поезия "Моята България 
2022", и по-рано от предходни 
години организира за гражда-
ните безплатен транспорт до 
Гробищния парк. Служители 
на Районно управление – Ай-
тос заловиха малолетни гас-
трольори, крали монети от ка-
фе-автомати в Айтос. Пак през 
февруари мъгленци се уредиха 
с безплатни очни прегледи, а 

туристите-ветерани качиха кре-
постта Аетос в чест на айтоско-
то Освобождение. Мъжкият от-
бор на баскетболен клуб "Ви-
хър" - Айтос взе да ни радва с 
победи, през февруари се на-
ложи над "Дунав", Русе. Радва-
хме се и се възмущавахме - по-
сегнаха на кошчетата за кучеш-
ки отпадъци в парка.

Детски стихове звучаха в 
храма за 149 годи-
ни от гибелта на 
Васил Левски. Про-
грамата подготвиха 
учителите и децата 
от ДГ "Пролет", ай-
тозлии покриха с 
венци и цветя па-
метната плоча на 
Апостола.

СУ "Христо Бо-
тев" - Айтос по-
срещна златното 
момиче Мадлен Ра-
дуканова и се вклю-
чи в националната 
инициатива "Година 
на благодарността". 
По същото време 
Общинският съвет 
одобри предложе-
нието на кмета за 
четвърт милион, с 
който веднъж за-
винаги основно да 

се ремонтира покрива на ме-
дицинския център.

В края на февруари кметът 
Васил Едрев поиска от общин-
ските съветници решения за 
четири нови проекта - ремон-
ти на три улици, две нови дет-
ски площадки и оборудване за 
социални услуги. Пак на февру-
арското заседание председа-
телят на Общински съвет - Ай-
тос Красимир Енчев отчете и 
анализира работата на Съве-
та през втората половина на 
2021 година.

Община Айтос пролетно за-
сади 150 декоративни дръвчета 
и храсти в Айтос. Явор, русти-
фина и хибискус украсиха град-
ската градина, парка и градин-
ките в центъра.

Общински план за младе-
жта-2022 обсъжда и гласува Съ-
ветът, а от СУ "Никола Вапца-
ров" обявиха, че откриват нова 
специалност - "Интериорен ди-
зайн", със засилено обучение 
по английски език. Деветокла-
сници от СУ "Христо Ботев" - 
Айтос се включиха с продаж-
бата на мартеници в благотво-
рителната кампания за лече-
нието на 14-годишния Стивън. 
Техни съученици пък дадоха 
старт на патриотичния проект 
"Една армия, една дружина, 
един град!"

В края на февруари стана 
ясно още, че е готов финални-
ят проект #СВЕТУЛКА за Дет-
ско отделение на МБАЛ - Ай-
тос. Планирано беше проектът 
да стартира в средата на ме-
сец март. Пак тогава Община-
та обяви конкурс за рисунка с 
предложение за име на най-
малката маймунка в Зоопарк - 
Айтос, която се роди на Игнаж-
ден 2021 г. 

По същото време учениците 
от общината се включиха в ак-
цията: STOP НА ТОРМОЗА В 
УЧИЛИЩЕ! и по нетрадицио-
нен начин отбелязаха Светов-
ния ден за борба с тормоза в 
училище, известен като "Ден на 
розовата фланелка". 

Продължение от стр. 1

Продължава 
в следващия брой

Историческо решение за покрива на „МЦ І“ ЕООД - след бли-
зо 40 години, най-сетне четвърт милион за основен ремонт

10 международен младежки 
литературен конкурс 

„Който спаси един човешки живот, спасява цяла 
вселена“ - 2022-2023 г.

ТЕМА: ИСТОРИЯ ЗА МРАК И СВЕТЛИНА – 80 ГОДИНИ ОТ СПАСЯ-
ВАНЕТО НА БЪЛГАРСКИТЕ ЕВРЕИ

ОРГАНИЗАТОР: Център за еврейско-българско сътрудничест-
во „Алеф”

Спомоществователи: Община Бургас, Министерството на обра-
зованието и науката, Национален Дворец на децата

ПРАВО НА УЧАСТИЕ В ЖАНР 1: 
Художествен разказ, основаващ се на историческо събитие или 

личност
I. Ученици в гимназиална степен от България и чужбина в две ка-

тегории:
– от VIII до XII клас, ученици в средни училища в България
– от VIII до XII клас, ученици в средни училища в Европа и Израел

ПРАВО НА УЧАСТИЕ В ЖАНР 2: 
Видео разказ, основаващ се на историческо събитие или личност.
II. Ученици в гимназиална степен от България и чужбина в две ка-

тегории:
– ученици в средни училища от VIII до XII клас от България
-ученици в средни училища от VIII до XII клас в Европа и Израел.

ОБЕМ:
За разказ: Максимално 4 компютърни страници, формат А4, кег-

ел 12
За видео разказ, заснет с телефон или любителска камера, до 5 

минути
Участниците задължително посочват трите си имена, кратка визитка, 

пълен адрес за кореспонденция, телефонен номер и e-mail за връзка.

СРОК:
Конкурсните материали: разкази или линкове за сваляне на ви-

део разказите се изпращат на имейл адреса на организаторите center.
alef@gmail.com

Краен срок за получаване на творбите: 1 февруари 2023 година
Творбите ще бъдат оценявани от жури в международен състав. Жури-

то ще номинира 25 най-добри участници от България и чужбина.

НАГРАДИ ЗА НОМИНИРАНИТЕ:
Участие в 3-дневен Международен младежки литературен фестивал 

„Приятелството –смисъл и спасение” в Бургас, България, през юни 
2023, на разноски на организаторите. 

Участие в работилниците по творческо писане с видни писатели и 
историци, прожекции на документални филми, посветени на Холокоста 
и уникалното спасение на българските евреи, представяне на книги, из-
ложби, литературни четения и други.

Участие в тържествената церемония по награждаване на конкурса 
„Който спаси един човешки живот, спасява цяла вселена” през юни 
2023 в Бургас на разноски на организаторите.

Наградените разкази ще бъдат публикувани през 2023 г. в самос-
тоятелен сборник, издание на Център „Алеф”, както и на сайта http://
www.alef-bg.org

НАГРАДИ ЗА ОТЛИЧЕНИТЕ:
Парични награди, книги и грамоти за най-добре представилите се 

участници.
Повече информация вижте тук: bit.ly/3tmKvq3



С втори роман, за втори 
път писателят Боян Боев 
гостува в Айтос дни преди 
края на годината. Военният 
клуб гостоприемно отвори 
врати за почитателите му - 
предимно хора, които позна-
ват творчеството на младия 
писател от първия му роман 
"Сайбиева невеста".

Мария Тодорова, учител 
в ДГ "Радост", пое инициа-
тивата за представянето на 
новия роман на Боев "По-
следна молитва" и сборни-
ка с разкази "Двайсет гро-
ша". Сценарият беше ин-
тригуващ и нестандартен - 
включваше талантливо под-
готвен мултимедиен откъс 
от романа и Танц на огъня, 
в изпълнение на грациите на 
ТШ "Тиара" с ръководител 
Златина Колева. Военният 
клуб пък за пореден път до-
каза, че е най-уютното мяс-
то за изява на местни и гос-
туващи таланти.

- Г-н Боев, добре дошли в 
Айтос за втори път. Спом-
няте ли си първата среща с 
айтозлии?

- Да, беше преди повече от 
три години. В Айтос срещи-
те са запомнящи се. Тук беше 
едно от първите представяния 
на първия ми роман "Сайбие-
ва невеста". Беше вълнуващо 
преживяване...

- Много или малко време 
са три години за един пи-
сател?

- Мисля, че три години бяха 
достатъчни, за да има какво 
ново да представя на читате-
лите в Айтос. Представям две 
нови книги, които излязоха 
тази година. Едната, "Послед-
на молитва", е нов роман, вър-
ху който работих повече от три 
години. Излезе от печат през 
м. май 2022 г. И в някакъв мо-
мент, в който книгата излезе, 
ми се искаше да събера и раз-
казите си в сборник, които пи-
сах през последните пет го-
дини. Така че повечето от тях 

дори предшестват и двата ми 
романа. И се радвам, че успях. 
Сборникът се казва "Двайсет 
гроша", книгата е съвсем нова, 
излезе през миналата седми-
ца. И това е моят коледен по-
дарък за моите читатели.

- 2022 г. е била успешна 
за Вас?

- Наистина, не мога да се оп-
лача. И си спомням, че в края 
на миналата година, когато си 
четох астрологичната прогно-
за за 2022 г., всичко ми върве-

ше по две. Наскоро се зами-
слих, че някак нещата се сбъд-
наха - две книги, с по две изда-
ния имам вече. Ето, за втори 
път съм и в Айтос. Сякаш неща-
та наистина вървят по две.

- Но посветихте три го-
дини на романа "Последна 
молитва?

- Да, върху романа "Послед-
на молитва" работих повече 
от три години, защото това е 
много обемна книга. Отдадох 
й много време, много внима-
ние, и наистина се получи един 
много добър труд, от който съм 
изключително доволен.

- Променихте ли този ти-
пично Ваш стил в новия ро-
ман?

- Даже мисля, че успявам да 
го доразвивам, защото се оп-
итвам с всяко свое произве-
дение да се доразвивам аз са-
мия като автор и да надграж-
дам над това, което вече съм 
създал. Опитвам се да запазя 
този изказ, който е близък до 
всеки един читател.

- Разбираем ли е за мла-
дите читатели?

- Като цяло се опитвам се да 
използвам думи, които са по-
знати от разговорната реч, от 
речта на хората в по-малките 
населени места. А не да из-
ползвам думи, които са морал-
но остарели, така че да не мо-
гат младите читатели да раз-
берат смисъла им. И не, не е 
просторечие, но е стил, разби-
раем от всички възрасти.

- Какво се случва с Вас 

през тези три години - все 
още ли работите в книжар-
ница? 

- Да, все още съм там, но 
се занимавам и с други, нови 
неща. През последните месе-
ци имах възможността да за-
почна да водя курс по творче-
ско писане за ученици, което 
е много интересно и ново за 
мен предизвикателство. Това 
се случва в Бургас, като имам 
и една онлайн ученичка, която 
е от Шумен. Много са ми инте-

ресни тези срещи с ученици-
те, много са обогатяващи и за 
мен самия. Преди да започна, 
доста се чудех дали да приема 
поканата за нещо такова. Пре-
ди малко повече от три годи-
ни отново имах възможността 
да водя такъв клас, но отка-
зах. Не се чувствах наистина 
готов. Но сега реших да не из-
пускам възможността, защото 
втори шанс можех да имам, но 
трети може и да нямам.

- Дали не сте единстве-
ният млад писател в Бълга-
рия, който сам си продава 
книгите и на място дава ав-
тографи? 

- Наистина имам интерес-
ни ситуации - например, кога-
то клиент влезе в книжарница-
та и търси моята книга. Случ-
вало се е лично аз да му я до-
неса и да му я продам. Наис-

тина виждам едни 
много интерес-
ни, много чисти и 
искрени реакции 
от хората, когато 
се радват, че не 
само мога да им 
продам книгата 
си, но и да я по-
дпиша. 

- Въпреки дра-
матичните сю-
жети, в книги-
те Ви има мно-

го доброта, топлина и бли-
зост. Такива ли са и срещи-
те Ви с читателите?

- В началото за мен срещите 
са доста притеснителни - един 
вид сценична треска. Но всич-
ко бързо преминава, когато 
погледна в очите хората, кои-
то са поискали да се срещнем. 
И когато видя колко са добро-
намерени, колко приятелски 
чувства имат и обичта, която 
излъчват. Преди дни бях в Ак-
саково - казаха ми, че просто 
си ме обичат и затова за вто-
ри път тази година им ходих на 
гости. И някак напрежението в 
началото се изпари много бър-
зо. И наистина успях да си из-
карам хубаво сред тия хора и 
се надявам и на тях да им са 
топли и приятни срещите, ка-
квито са за мен. Такива са и в 

Айтос срещите ни винаги. 
- Пишете ли нещо, за кое-

то все още не знаем?   
- Имам идеи за нови неща 

върху които да работя. Но оп-
ределено ще ми е нужно вре-
ме, за да представя нещо ново. 
Може би следващите една-две 
години няма да се получат не-
щата, но си мисля, че това е 
хубаво за един творец - да се 
затвори в себе си, да се вглъ-
би, за да може да роди нещо 
ново.

- Ще очакваме с нетър-
пение следващата Ви кни-
га. Успешна да е личната 
и творческата Ви 2023 го-
дина!

- Благодаря! Желая на ай-
тозлии много вълнуващи сре-
щи с нови книги през нова-
та година.

НП

Айтоската 2021-ва на страниците 
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На Йордановден смелчаци  

скачат за кръста от бента на Славеева река

Клуб „Училищни комуникации“ 
Снимки: Шевкет ШЕВКЕДОВ и Севджан МЕСТАН

Преди празниците, с много ентусиазъм родители, уче-
ници и учители се включиха в Коледния благотворителен 
базар на СУ "Никола Й. Вапцаров" - Айтос. 

Базара откриха директорът на училището Ирина Въ-
тева и председателят на Училищното настоятелство Ро-
сица Долапчиева, а вокална група "Усмивка" и вокал-
на формация "Еразъм" вдигнаха настроението с вечни-
те коледни песни. Актовата зала на училището се оказа 
тясна за всички класове и клубове, пожелали да уредят 
свой щанд. Десетките пъстри щандове предлагаха ла-
комства, сувенири, коледна украса и още стотици ръч-
но изработени произведения на изкуството и домашно 
приготвени вкусотии.

Набраните средства от Коледния благотворителен ба-
зар на СУ "Никола Й. Вапцаров" беше в подкрепа на ка-
узата "Да помогнем на Кателина!".

Благотворителността 
тържествува

Традиция

Тържествената Св. литургия и Богоявленският 
водосвет - в параклиса „Св. Йоан Кръстител” в парка 

По традиция, и тази годи-
на на 6 януари, Йордановден, 
енорийски свещеник Ромил Ге-
оргиев ще отслужи Света ли-
тургия и Велик Богоявленски 
водосвет в параклиса „Свети 
Йоан Кръстител” в парк „Сла-
веева река”. 

Началото на тържествената 
служба е от 9.00 часа, в 10.30 
часа ще започне Богоявленски-
ят водосвет, след което о. Ро-
мил ще хвърли кръста в специ-
ално изградения естествен во-
доем на Славеева река, в бли-
зост до параклиса. По предва-
рителна информация, вече има 
смелчаци, които са обявили, че 
ще скачат за кръста. 

Организаторите - Община 
Айтос, Църковното настоятел-
ство на храм "Св. Димитър", ЕК 
"Генгер", Военен клуб - Айтос 
и СУ "Христо Ботев" канят ай-

тозлии на традиционния праз-
ник, който ще продължи в ет-
нографския комплекс с осве-
щаване на знамето на VІ Уче-
нически Гвардейски отряд на 
СУ "Христо Ботев" и знамето на 
Съюза на офицерите и сержан-
тите от запаса и резерва - Ай-
тос, с награждаване на смел-
чаците, които ще скочат в ле-
дените води, и разбира се - с 
музика, наздравици и хора по 
повод празника.

Дълги години, след Бого-
явленски водосвет (тогава в 
храм "Св. Димитър"), ритуалът 
за спасяването на кръста не се 
извършваше поради липса на 
подходящ воден басейн. Тра-
дицията в Айтос беше възста-
новена през януари 2016 г. с из-
граждането на храм "Св. Йоан 
Кръстител" в парка. 

Ще припомним, че в нача-

лото на 2015 г., по предложе-
ние на отец Ромил Негозов и 
на кмета Васил Едрев, Общин-
ският съвет отстъпи недостро-
ена сграда в парк "Славеева 
река" на Църковното насто-
ятелство на храм "Св. Дими-
тър". Така с решение на Съ-
вета, Настоятелството получи 
картбланш да превърне една 
30-годишна руина в църква. 
Основите и част от стените 
са строени през 1985 г. с дру-
го предназначение - сградата 
да бъде част от Архитектур-
но-етнографския комплекс 
"Генгер". 

На 23 март 2015 г.- бяха осве-
тени теренът и основите на бъ-
дещия храм "Св. Йоан Кръсти-
тел", който беше изграден, от-
крит и осветен в края на лято-
то на 2015 г. 

НП

С втори роман, за втори път писателят Боян Боев гостува в Айтос
Боян Боев пред НП: През 2022-ра всичко ми вървеше по две

Боян Боев пред айтоската пуб-
лика

Мария Тодорова приятно изненада публиката със сце-
на от романа



През 2022 г. танцо-
ва школа "Тиара" с 
ръководител Злати-
на Колева към Вое-
нен клуб - Айтос от-
празнува своята 11-а 
годишнина. Първата 
година от второто де-
сетилетие на айтоско-
то танцово чудо беше 
наситена с десетки 
изяви, медали, купи 
и признание за та-
ланта на момичетата 
и момчетата на раз-
лични възрасти. Кул-
минация на изключи-
телно успешната го-
дина беше Големият 
коледен концерт на 
ТШ "Тиара". 

Танцьорите на шко-
лата представиха на 
сцената на Военния 
клуб не просто танци, 
а мечтите си за снеж-
на Коледа и за Лапландия, 
за срещи с Дядо Коледа и 
магията на малките колед-
ни ангелчета.

Прекрасният сценарий 

на Мария Тодорова и хоре-
ографията на Златина Ко-
лева създадоха сценично 
вълшебство, което докос-
на и взриви с аплодисмен-

ти препълнената зала. Най-
развълнувана, безспорно, 
беше талантливата ръко-
водителка. След коледна-
та приказка, която изтан-
цуваха нейните възпитани-
ци, от сцената Колева бла-
годари на общността, коя-
то безрезервно я подкре-
пя. "Децата много се пот-
рудиха и заслужават ва-
шите аплодисменти. Искам 
да благодаря на началника 
на ВК-Айтос г-н Иван Ила-

риев и на екипа на Воен-
ния клуб, които винаги са 
до нас и ни подкрепят във 
всяко начинание. Искам 
да благодаря на г-жа Ма-
рия Тодорова, която напи-
са сценария за нашето Ко-
ледно тържество и да бла-
годаря на родителите, ко-
ито дълбоко се гмурнаха в 
творческия процес. И в мо-
мента са тук, зад сцената, 
в съблекалните, на ефекти-

те, с мултимедията - и по-
магаха. Както винаги. И тъй 
като Дядо Коледа не успя 
да пристигне, изпрати по 
мен нещо за всяко от де-
цата", заяви развълнувана 
Златина Колева.

Коледният спектакъл на 
"Тиара" нямаше аналог в Ай-
тос и беше невероятен за-
вършек на една творческа 
година. А през годината?! 
Акробалетът успя да спе-

чели още стотици фенове 
и родители, които пожела-
ха децата им да учат танци 
и акробатика при лъчезар-
ната и харизматична Злати-
на Колева. 

На Колева и прекрасните 
момичета и момчета от "Ти-
ара" пожелаваме много от-
личия, успехи и поводи за 
радост и гордост през но-
вата 2023 година.

НП
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„Тиара“ - айтоското танцово чудо

Медали и призови места от конкурси 
за учениците от ОУ „Св. св. Кирил и 

Методий“ в Карагеоргиево 

Празнична радост в Дома 
за възрастни в Айтос

Ехо оТ 
КолЕда

С приказен спектакъл на сцената на Военния клуб

Красимира СОТИРОВА

С много успехи изпрати-
ха старата година ученици-
те от село Карагеоргиево. 
15 златни и сребърни медали 
получиха възпитаниците на 
учебното заведение в Наци-
оналното състезание "Мно-
гознайко". Дни преди праз-
ниците те им бяха връчени 
от директора на училището 
Силвия Томова. 

Престижното трето мяс-
то в Националния конкурс 
"Коледа с песен" зае учени-
кът от 1 клас Арда Хюсеи-
нов. Той се съревновава с 
над 700 участници от цялата 
страна, като категорията, в 
която участва, беше най-ос-
порвана. Златен и сребърен 
медал заслужиха ученички-
те от клуба по спортна акро-
батика към училището Айше 
Ахмед и Фейза Вейсел. Те 
взеха участие в Коледния 
турнир по спортна акроба-
тика, който се проведе в гр. 
Айтос. На спортното събитие 
за спортист на 2022 година 
беше номинирана Елис Ра-
фет, която също е ученичка 

в ОУ "Св. св. Кирил и Мето-
дий", с. Карагеоргиево. Вто-
ро място в конкурса за изра-
ботка на коледна играчка от 
рециклирани материали “Зе-
лена Коледа” зае ученичка-
та от втори клас Мирай Руж-
ди. Шест награди от конкур-
са за "Коледна картичка" от-
ново са за талантливите уче-
ници в Карагеоргиево. Побе-
дител в конкурса за изработ-
ка на кукла “В очакване на 

Коледа” е първокласничка-
та Асу Казим. Нейната кук-
ла беше поставена под „Ел-
хата на доброто” в Областна 
администрация - Бургас и за-
радва дете в нужда. 

Всички спечелени награ-
ди бяха раздадени на специ-
ална церемония в училище-
то. На нея ученици и учите-
лите си пожелаха още мно-
го успехи през новата 2023 
година.

Преди Коледа двадесет и 
пет ученици от V до XI клас 
на Иновативно средно учи-
лище "Никола Й. Вапцаров" 
- Айтос посетиха Дома за 
възрастни хора в парк "Сла-
веева река". Учениците в це-
лодневната организация на 
учебния ден с учители Ире-
на Куцарова и Милена Рай-
кова подариха ръчно изра-
ботени картички, а вокална 
формация "Еразъм" с ръко-
водител Здравко Димов из-
пълни песните Jingle Bells и 
"Седнало е Джоре". 

Толкова сърдечна беше 
тази среща на поколения-
та. Учениците разказаха за 
себе си, а най-възрастна-
та домуваща (на 94 години) 

изпя специално за моми-
четата две народни любов-
ни песни.

Това посещение беше за 

учениците много важен урок 
по доброта, а за домуващи-
те - празнична радост.

Дни преди Коледа, за дванадесета по-
редна година, кметът Васил Едрев влезе в 
ролята на Дядо Коледа. Градоначалникът 
изпрати играчки и помагала за всяка група 
във всяка една от детски градини в града 
и селата. И макар без мантията на Добрия 
старец, децата му се зарадваха и благода-
риха с коледни песнички и стихчета. 

"Видях радостта в детските очи и почувст-
вах празника", лаконично коментира една 
от визитите си при децата градоначалникът. 
Кметският дар изненада децата, но не и 
учителите и директорите. Всеки от тях беше 
"поръчал" какви точно да бъдат подаръци-
те, съобразявайки се с възрастта на деца-
та и желанията на детските групи. 

Всички детски градини и филиалите в на-
селените места на общината благодариха 
за празничните подаръци. Ръководството, 
колективът и децата на ДГ „Пролет“ – гр. Ай-

тос пък написаха специално писмо до об-
щинарите. "Изказваме своята искрена бла-
годарност към Община Айтос за прекрас-
ните коледни подаръци за малки (играч-
ки) и големи (преносими компютри)! Бла-
годарим Ви, че образованието и култура-
та са приоритет за Вас! Благодарим, че се 
грижите да създаваме заедно съвременна 
среда, в която да възпитаваме децата на 
гр. Айтос – нашето бъдеще! 

Пожелаваме Ви Новата 2023 година да 
бъде здрава и изобилна! Да бъде година 
на възможности, година на топлина, неж-
ност, чудеса и щастливи попадения, година 
на истински приятели, успехи, удовлетворе-
ние, щастие, година на приемане, прошка, 
красота и съвършенство, година на много-
образие, здраве и доброта!", пишат малки 
и големи от ДГ "Пролет" - Айтос.

НП

ДГ „Пролет“ към общинарите: 
Благодарим ви, че образованието и 

културата са приоритет за вас!
ТРАДИЦИЯ! Кметът с коледни подаръци за всяка детска група



Уважаеми жители на община Созопол,
В началото на новата 2023 година се обръщам с благодарност към всич-

ки Вас за доверието, за труда и за любовта Ви, които ни обединиха в обща-
та идея да превърнем нашата община в едно по-привлекателно и уютно мяс-
то за живеене, в община с бъдеще.

Силата на единението ни помогна да преминем успешно през предизвика-
телствата на нашите делници и подсили радостта и емоциите от нашите праз-
ници.

Вярвам, че и през 2023 година ще продължим заедно да бъдем добри стопани 
на нашата община и ползотворното ни сътрудничество ще ни движи напред!

В навечерието на Новата година отправям към Вас сърдечни пожелания за 
много здраве, любов и благоденствие.

Нека 2023 година да влезе във вашите домове с много късмет, лично и се-
мейно щастие, мир и доброта.

За много години!

Тихомир Янакиев
Кмет на община Созопол
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Четете на стр. 4

Предучилищната група към 
СУ „Св. св. Кирил и 

Методий“ изнесе забавен 
празничен спектакъл

Четете на стр. 2

Дядо Коледа зарадва 
созополските деца

Празничен и цветен старт на 2023 година

Обръщение на кмета 
Тихомир Янакиев по повод 

новата 2023 година

Янакиев с приз  
„Кмет на годината“

Четете на стр. 4

Стотици жители и гости на Созопол 
се събраха на празничния концерт в 
новогодишната нощ, за да посрещнат 
заедно 2023 година. Сред празнува-
щите бяха кметът Тихомир Янакиев, 
зам.-кметът Тодор Дамянов, общин-
ски съветници и представители на 
общинската администрация.

Община Созопол се бе погрижила 
за доброто настроение на всички при-
състващи с хиляди празнични лампич-
ки, които озаряваха града, и специал-
ни гост-изпълнители на изградената 
на коледния базар сцена. Площадът 
бе огласен от модерни и фолклорни 
изпълнения на популярни лица от му-

зикални формати, както и от гръцкия 
изпълнител Сотос Карабелас. Сред 
изпълнителите бяха Дженифър Цан-
ков, Ванеса Чаушева, Бисера и Ли-
дия, а водещ на вечерта бе комедий-
ният актьор Николай Станоев.

Продължава на стр. 4
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По покана на СУ "Св. 
св. Кирил и Методий" 
кметът Тихомир Янакиев 
бе гост на тържество на 
предучилищната група, 
която се обучава там.

Малчуганите изигра-
ха хумористична сценка 
на тема „Деня на хрис-
тиянското семейство и 
наближаващите праз-
ници“, в която традици-
онни битови сюжети и 
народни приказки бяха 
пресъздадени по мно-
го модерен и актуален 
начин.

Гости на събитието 
бяха също зам.-кметът 
Тодор Дамянов, главни-
ят счетоводител на Об-
щина Созопол Николай 
Господинов, ръководи-
телят ДДО ОДЗ Мариела 
Зингинова, общински-

ят съветник Андрей Ни-
колов, както и начални-
кът на РУО Бургас Петя 
Петрова, учителите на 
хлапетата от детски гра-
дини и техните родители. 
Те искрено се забавля-
ваха на шеговито под-
несената сценка и бла-
годариха на учителите 
за грижите, които пола-
гат към тях.

Приветствие към деца-
та, техните възпитатели 
Татяна Димитрова, Татя-
на Атанасова и Петя Па-
влова, директора Дими-
трина Щерионова и ро-
дителите отправи кметът 
Тихомир Янакиев, с кое-
то пожела на всички ве-
село посрещане на ид-
ните семейни празници 
и зарадва с лакомства 
дечицата.

Денят продължи с наг-
раждаване на победите-
лите в коледния учили-
щен конкурс "Най-кра-
сиво украсена класна 
стая" и първенците от 
другите коледни конкур-
си. Силно впечатление 
направиха учениците от 
I клас и именно те спе-
челиха най-голямата на-
града за масово участие 
в конкурсите. 

След него бе проведен 
благотворителен базар, 
на който се продаваха 
разнообразни продукти, 
като ръчно изработена 
коледна украса, плюше-
ни играчки, сувенири и 
играчки за елха. Набра-
ната сумата в размер 
на 390 лв. ще се дари за 
лечение на служител от 
училището.

Предучилищната група към СУ „Св. св. Кирил и 
Методий“ изнесе забавен празничен спектакъл

Какво е Коледа без бо-
гатството на българските 
народни традиции? Без 
звучността и съдържани-
ето на коледарската пе-
сен?

Коледарчетата на ДГ 
”Здравец”, младежи от 
Тракийско дружество 
„Яни Попов“ и читалище-
то в Равадиново, облече-
ни с традиционни битови 

носии, с навуща и ямур-
луци, украсени геги и кал-
паци в навечерието на 
Коледа посетиха Общи-
на Созопол и пяха песни 
за здраве и благополучие 
на стопанина - кмета Тихо-
мир Янакиев, и на служи-
телите в общинската ад-
министрация. 

Дни преди светлите 
празници Бъдни вечер и 

Рождество Христово ко-
ледарите със своите пес-
ни заредиха администра-
цията с много коледно на-
строение. Те наричаха за 
по-здрава, щастлива и по-
благодатна и плодород-
на година, а домакинът от 
своя страна им благодари 
за гостуването и както по-
велява българската тради-
ция, ги дари с почерпка.

Дирекция “Социално под-
помагане” – Созопол уве-
домява гражданите, че ме-
сечната финансова подкре-
па за хората с трайни ув-
реждания ще се увеличи с 
22% от 1 януари 2023 г. Ръс-
тът е резултат от повиша-
ването линията на бедност 
от 413 лв. на 504 лв. от съ-
щата дата. Съгласно Зако-
на за хората с увреждания 
конкретният размер на по-
мощта е процент от нейна-
та стойност и се определя 
в зависимост от степента 
на увреждането.

Хората с над 90% увреж-
дане с определена чужда 

помощ, които получават со-
циална пенсия за инвалид-
ност, от догодина ще полу-
чават 287,28 лв. месечно – 
с 52 лв. повече отколкото в 
момента. За хората с над 
90% степен на уврежда-
не с определена чужда по-
мощ, които получават пен-
сия за инвалидност поради 
общо заболяване или пора-
ди трудова злополука или 
професионална болест ме-
сечната финансова подкре-
па ще се увеличи с близо 30 
лв. и ще достигне 151,20 лв. 
Хората с над 90% уврежда-
не ще получават по 126 лв. 
Хората с от 71 до 90% сте-

пен на увреждане ще полу-
чават по 75,60 лв. на месец, 
а тези с между 50 и 70,99% 
степен на увреждане – по 
35,28 лв.

Месечната финансова 
подкрепа се изплаща от 
Агенцията за социално под-
помагане съгласно Закона 
за хората с увреждания. 
Новият по-висок размер 
на помощите за месец яну-
ари 2023 г. ще бъде изпла-
тен през февруари. През 
януари хората ще получат 
месечна финансова под-
крепа за декември 2022 г., 
която ще е в досегашния си 
размер.

Информация за хората с трайни увреждания, 
считано от 01.01.2023 г.

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС

8000, гр. Бургас, ул. „Цар Асен” №4, тел. 02/922 3876

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че със заповед 3РД - 993/12.12.2022 г. на командира на Съв-
местното командване на специалните операции е разкрита процедура по обявяване на 30 (тридесет) войнишки 
длъжности за приемане на военна служба на лица, завършили граждански, средни или висши училища в страна-
та и в чужбина, в Съвместното командва-
не на специалните операции:  

1. За военно формирование 54120 - 
Пловдив, 4 войнишки длъжности;

2. За военно формирование 52630 - 
Пловдив, 5 войнишки длъжности;

3. За военно формирование 48650 - 
Пловдив, 9 войнишки длъжности;

4. За военно формирование 56100 - 
Пловдив, 2 войнишки длъжности;

5. За военно формирование 56130 -  
Банкя, 10 войнишки длъжности;

Срок за подаване на документи – до 
10.02.2023 г. 

Повече информация за останалите длъж-
ности в страната, както и за кандидатства-
нето и подаването на документите можете да получите  в сайта на ЦВО http://www.comd.bg/, както и в стая № 14, 
в сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас, и в офисите за военен отчет в общините.  

Коледари наричаха за 
здраве в навечерието на 
най-светлите празници



С филма „290 години 
от създаването на Свети 
Никола“ започнаха ко-
ледните празници в Чер-
номорец. Светиниколци 
се събраха в читалището, 
за да гледат продукцията 
и да поздравят създателя 
й – Кичка Апостолова.

Тя е ръководител на 
местната група за автен-
тичен фолклор „Веселите 
баби“. С техните песни се 
преплита историята на 
село Свети Никола, коя-
то се предполага, че за-
почва преди 291 години. 
Годишнината е била ми-
налата година, но зара-
ди ограниченията на ко-
вид пандемията, филмът 
не можа да се представи 
пред публика.

Групата „Веселите 
баби“ съществува от 
около 15 години и в нея 
са включени 13 местни 
сладкогласни пенсио-
нерки и дори един дядо.

Кметът на община Со-
зопол Тихомир Янакиев 

връчи на участници в гру-
пата награди от името на 
Златка Ставрева за при-
зови места във фолкло-
рен конкурс, проведен 
във Варна през 2022 г.

Той поздрави певците, 
както и жителите и гос-
тите на Черноморец и им 
пожела весели празници 
с техните семейства.

Авторът на филма и ръ-

ководител на фолклор-
ния състав Кичка Апос-
толова също пожела на 
всички Весела Коледа и 
Щастлива Нова година с 
най-близките.

Тя получи много цве-
тя и от кмета на Черно-
морец Росен Деспов, 
от момичетата от танцо-
вия фолклорен ансам-
бъл, от приятели и гости. 
А тя им подари флашка 
с филма.

В него веселите баби и 
дядо изпълняват стран-
джански фолклорни пес-
ни на фона на местни 
природни и археологиче-
ски забележителности, 
в църквата „Свети Нико-
ла“ и край морето, дока-
то самата г-жа Апостоло-
ва разказва за история-
та на селото.

Археологическите про-
учвания на територия-
та на съвременния град 
Черноморец доказват, че 
най-ранните заселвания 
в района на Южното Чер-
номорие датират от епо-
хата на късния неолит. 
Свидетелство за това са 
локализираните в райо-
на праисторически сели-
ща в местностите Аклади 

Чеири и Гармица.
За историята на град 

Черноморец през Сред-
новековието липсват все 
още достатъчно ясни 
данни. Според мнението 
на някои изследователи 
средновековното сели-
ще „Свети Никола“ е ос-
новано през XII в. на по-
луостров Хрисосотира (в 
превод „Христос Златен 
Спасител“ или по-точно 
„Спасител на златото“) 
около манастира „Свети 
Николай Чудотворец“.

Като голямо селище с 
пристанище село Свети 
Никола е отбелязано в 
план на Бургаския залив 
от 1830 г., изготвен от хо-
ландския морски офицер 
на руска служба Едуард 
Тетбу дьо Марини.

А ако искате да раз-
берете още за истори-
ята на красивото край-
морско градче, потър-
сете филма „290 години 
от създаването на Свети 
Никола“.

В края на отминалата 
година Тихомир Янаки-
ев се срещна с жители-
те на Черноморец, за да 
бъде коментиран докла-
дът на Института по оке-
анология към БАН, чиито 
специалисти в продълже-
ние на почти една година 
обследваха залива на гр. 
Черноморец.

Част от него бе пред-
ставен от кмета Росен 
Деспов, като в общи ли-
нии заключението е, че 
отрицателният ефект от 
построяването на приста-
нищното съоръжение в гр. 
Черноморец върху плаж-
ната ивица и залива е не-
обратим. Документът оба-
че не представя препоръ-
ки за бъдещи действия.

Тихомир Янакиев на-
срочи тази среща, за да 
обясни на жителите на 
крайморското градче, 
чийто поминък е основно 
туризъм, какво ще пред-
приеме Общината, за да 
се реши този сериозен 
проблем. Той обясни, че 
е разговарял със специ-
алисти, от които очаква 
до 2-3 месеца отговор за 
това какво може и трябва 
да се направи и колко ще 
струва. Той заяви, че ще 
направи всичко възмож-
но да осигури средствата, 
които са необходими.

Ще бъдат направени 
нови експертизи, които 
ще дадат решение как да 
се спре процесът на еро-

зия на брега и да се въз-
станови предишното му 
състояние. Той обаче под-
черта, че това ще стане 
само по законния ред и 
след категоричното реше-
ние на специалистите. 

„Нужно е решението да 
е технически грамотно. 
При строителството на 
пристанището не е има-
ло екологична оценка, 
тъй като проектът е бил 
за ремонт, а не за стро-
ителство на ново съоръ-
жение. Ето защо сега се 
получава такъв проблем. 
Сега ще го направим за-

конно“, каза Янакиев. 
Беше повдигнат и въ-

просът за новата авто-
спирка в Черноморец. 
„Старата спирка е по-
строена през 1973 г. и от-
тогава е имало 12 кмето-
ве, които са обещавали 
нова. Сега я правим. Ос-
новната ни грижа са път-
ниците, които трябва да 
има къде да се подсло-
нят.“ Това обясни кме-
тът на Черноморец Росен 
Деспов. Той допълни, че 
съоръжението ще е гото-
во през януари.

Жителите на Черномо-

рец поискаха още вело-
алея на пътя Черномо-
рец – к-г „Градина“. Иван-
ка Хльостарова, директор 
на Дирекция „Устройство 
на територията, инвести-
ционна политика, еколо-
гия и проекти“ в Община 
Созопол съобщи, че е въз-
ложено изработването на 
проект за ремонт на пътя, 
в който са включени вело-
алея и пешеходна зона. 

Коментирани бяха и бъ-
дещите ремонти на ули-
ците „Пушкин“, „Г. Кон-
долов“, „Велека“ и „Ро-
допи“, които ще бъдат на-
правени до пролетта. За-
явено бе и че в Черномо-
рец ще има и подземни 
контейнери и такива, за 
разделно събиране на от-
падъците. Това ще стане 
след като Общинския съ-
вет гласува изграждане-
то на инсталация за сепа-
риране на отпадъци, коя-
то ще е извън клетките на 
сметището. 

На въпрос дали в мест-
ността Акра, където има 
археологически забеле-
жителности, ще бъде раз-
решено строителството, 
г-жа Хльостарова обяс-
ни, че в тази местност не 
се предвиждат дейности 
за урбанизация по ОУП. 
А добрата новина е, че 
Акра е в процес на обя-
вяване за културна цен-
ност, като Министерство-
то на културата ще опре-
дели границите.
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Какво предстои в Черноморец?

Филм разказва за историята на черноморския 
град, наричан преди Свети Никола

Янакиев и Деспов обсъдиха с черноморци настоящи 
и бъдещи дейности по инфраструктурата

С пета поредна победа 
завърши годината созо-
полският боксьор Петър 
Драганов. 

От два месеца той тре-
нира с пълна сила с Крум 
Петров в академията на 
Антон Петров и успя да 
покаже своите забележи-
телни умения в последния 
мач, който се проведе през 
декември в София.

С технически нокаут в 
петия рунд той победи своя 
съперник Никола Стоянов, 
с което завоюва пета по-
редна победа на професи-
оналния ринг.

"Годината беше изклю-
чително успешна за мен. 
5 професионални мача, 5 
победи, 4 от които с нока-

ут", коментира Драганов. 
"Искам да благодаря на 
моя треньор Крум Петров 
и целия състав на акаде-
мията "Антон Петров", къ-
дето вече тренирам. Ис-
кам също така да благо-
даря на всички жители 
на гр. Созопол. Подкре-
пата, която получавам от 
тях, е феноменална! Най-
вече искам да благода-
ря на кмета на Созопол 
Тихомир Янакиев - чове-
кът, който ми помага без-
условно през последните 
години на моята кариера! 
Надявам се през 2023 да 
продължавам да радвам 
съжителите ми с още мно-
го победи", допълва Петър 
Драганов.

Драганов множи 
успехите си на ринга

Коледен подарък ни под-
несоха децата на Круше-
вец. След участието им в 
международния конкурс 
"Роди ни се дете, Син ни 
се даде", организиран от 
детско списание "Щъркел" 
с участието на повече от 
9 държави, деца от с. Кру-
шевец спечелиха Специ-
алната награда на конкур-
са, както и награда "Щър-
келово ято" за групово 
участие.

За пореден път те дока-
заха, че всяко нещо, напра-
вено с много труд и жела-
ние, бива възнаградено.

С подкрепата на Кмет-
ство Крушевец и кме-
та Милка Стамболиева, 
с великолепната органи-
зация и съдействие на 
НЧ"Светлина-1923", Йълдъз 
Митева, както и с помощта 
на Мария Съзанова-Дойно-
ва и още много други хора 
от селото, под ръковод-

ството на Рая Стамболиева 
поредният проект бе осъ-
ществен и получи своите 
заслужени награди. 

„Благодарим на всички 
участвали малки и големи 
актьори, вие сте нашето 
вдъхновение! Без вас това 
нямаше да бъде възмож-
но! Направихте ни истин-
ски щастливи! Гордеем се 
с вас!“, коментира секре-
тарят на читалището Йъл-
дъз Митева.

Признание за читалището в Крушевец



С музикално-поетично 
представление започна ко-
ледното тържество в Созо-
пол. То бе изнесено от де-
цата от Неделното учили-
ще към храм "Св. вмчк Геор-
ги Победоносец". Обръще-

ние към малчуганите и тех-
ните родители отправи ду-
ховният водач на морския 
град отец Димитър. С поз-
дравление към присъства-
щите се обърна и кметът Ти-
хомир Янакиев, който поже-

ла весело прекарване на ко-
ледните празници и топлина 
във всеки дом.

След представянето на де-
цата от Неделното учили-
ще бяха посрещнати и дъл-

го чаканите гости Дядо Ко-
леда, Снежанка и работли-
вите джуджета, които раз-
дадоха на децата мечтаните 
подаръци.

Празненства с Дядо Ко-

леда бяха организирани и в 
другите населени места в об-
щината, на които децата се 
забавляваха с подготвената 
от кметствата програма и по-
лучиха подаръци.

Кметът на община Со-
зопол Тихомир Янакиев 
е избран за „Кмет на го-
дината“ след анкета на 
предаването „БГ Марш-
рути“ на национална те-
левизия „България 24“. 

Той получи статуетка 
от екипа на предаване-
то в своя кабинет. Това 
е поредното признание 
за община Созопол, ко-
ето в случая се присъж-
да за цялостно разви-

тие. Статуетка получават 
само пет български гра-
доначалници, един от ко-
ито е на Созопол.

Отличието се дава на 
базата на вота на зрите-
лите, както и на оценка-
та на журналистическия 
екип на предаването за 
дейността на кметове-
те през последните три 
години.

"През този труден за 
всички кметове мандат 

малко от тях успяха да 
подобрят средата на жи-
вот, реализирайки клю-
чови за общините проек-
ти. Сред тях определено 
се откроява г-н Янакиев", 
коментира журналистът 
от медията Снежана Ди-
митрова. 

Тихомир Янакиев спо-
дели, че е приятно из-
ненадан от връчената 
му награда и отбеляза, 
че я приема като едно 

признание за работата 
на него и неговия екип. 
"Факт е, че през послед-
ните 3 години премина-
ваме от криза в криза, 
но любовта към родния 
град, моят екип и всич-
ки хора, които ми гласу-
ваха доверие през 2019 
г. са моят стимул да пра-
вя всичко възможно об-
щина Созопол да върви 
напред", сподели Яна-
киев.
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Янакиев с приз „Кмет на годината“

Инициативе

Дядо Коледа зарадва созополските деца

Коледно тържество в с. Крушевец

Децата от Неделно училище, гр. Созопол

Коледни торбички с лакомства получи всяко едно 
дете, което посещава детска градина в община Созо-
пол. Кметът Тихомир Янакиев и ресорният зам.-кмет 
Тодор Дамянов се ангажираха лично с разнасянето 
на лакомствата на близо 300 дечица, обучаващи се 
в детските заведения.

Празничната обиколка започна на 20 декември от 
ДГ „Здравец“ - гр. Созопол и завърши на 23-ти, кога-
то малчуганите от ДГ „Веселинка“ – с. Зидарово по-
лучиха своите подаръчета. Тихомир Янакиев поже-
ла на децата да получат всички подаръци, които са 
си пожелали и да слушат своите учители и родите-
ли, а малчуганите поздравиха своите гости с колед-
ни песнички.

В село Равна гора кметът на Созопол бе срещнат 
и от коледарска група, която с песни и наричания му 
пожела здрава и успешна нова година.

Янакиев и Дамянов посетиха и благотворителния 
базар, организиран от детската градина в с. Атия и 
подкрепиха каузата на настоятелството.

Община Созопол осигури 
коледни изненади  

за най-малките Навръх новата година 
специално приветствие към 
своите съграждани отправи 
кметът Тихомир Янакиев. 
„Пожелавам ви две неща 
- здраве и щастие, но не 
щастие от житейските ус-
пехи и материалните бла-
га, а щастието, което виж-
дате в очите на най-близкия 
си човек, щастието, което 
чувате в кристалния звън 
на детската глъч и щасти-

ето от радостния смях на 
вашите приятели“, обърна 
се кметът към всички при-
състващи. 

Созополчани и гости на 
морския град отброиха за-
едно последните секунди 
на отминаващата година 
и точно в полунощ кметът 
„гръмна“ бутилка шампан-
ско, а цветна заря озари 
созополското небе. Всички 
се хванаха на традиционно 
българско хоро, което се 
изви на целия площад.
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Празничен и цветен старт на 2023 година



Интервю на  
Дона МИТЕВА

- Госпожо Сариева, обик-
новено сега е време на рав-
носметки и планове. Нека 
започнем с това - каква бе 
2022 година за КНСБ - Бур-
гас?

- 2022 г. за КНСБ в област 
Бургас, беше изключително 
динамична, трудна и същевре-
менно успешна, но ние, син-
дикатите, на база ситуацията, 
в която се намираме, имаме 
още изключително много ра-
бота. През 2022 година бяха 
създадени над 14 нови синди-
кални организации с над 370 
членове. Най-големият син-
дикат в България показва на 
практика, че Конфедерация-
та винаги е търсила и нами-
рала правилни и ефективни 
решения на проблеми, свър-
зани с трудовата заетост, за-
щита на трудовите и социал-
ни права на работещите бъл-
гарски граждани, както в об-
ластта, така и в цялата стра-
на. По повод стартиралата 
Протестна кампания на КНСБ 
„Да защитим доходите от ин-
флацията и работните места 
в кризата“ в страната, ние от 

РС на КНСБ - Бургас, успяхме 
да подпомогнем много наши 
организации в изработване-
то на колективни трудови до-
говори, да стартираме прего-
вори с участието на наши екс-
перти и да подпишем някои 
от тях. В България КНСБ има 
най-голям опит в областта на 
колективното трудово догова-
ряне в изграждането на зако-
нови гаранции за гарантиране 
процеса на колективно трудо-
во договаряне и предоставя-
нето на експертна и консул-
тантска помощ при разработ-
ването на КТД и в процеса на 
преговори, както и гарантира-
нето на пътища и механизми 
за мирно уреждане на споро-
ве и предотвратяване на кон-
фликти, следствие от прегово-
рите, сключването и изпълне-
нието на КТД. Ето защо КНСБ 
освен в Бургас е основен дви-
гател при предстоящите дей-
ности по укрепването на со-
циалния диалог, включител-
но и при дейностите по раз-
работка на аналитични ма-
териали, разяснителни кам-
пании и обучения, насочени 
към работещите и обществе-
ността, за популяризиране и 
гарантирано зачитане право-
то на колективно договаря-
не, в т.ч. договарянето на за-
плащането.

През миналата година на 
фокус не бяха само работещи-
те български граждани, а и бе-
жанците от Украйна. Съвмест-
но с Асоциацията на българи-
те в Украйна и наши федера-
ции, Конфедерацията успя да 
изведе много бежанци от во-
енните зони, като бяха транс-
портирани от украинско-ру-
мънската граница и настаня-
вани в различни бази, където 
бе създадена организация за 
тяхното посрещане и наста-
няване. КНСБ заплати транс-
портните разходи и осигури 
средства за закупуването на 

детски храни, санитарни ма-
териали и лекарства, да ока-
же правна и административна 
помощ на бежанците при ре-
гистрирането им и оказа екс-
пертна помощ чрез безплатни 
трудово-правни консултации. 
Благотворителната кампания 
„КНСБ за Украйна“, започна-
ла на 1 март, обедини всички 
наши членове, симпатизанти, 
както и работодатели, събрани 
бяха дарения и средства, пре-
доставяни ежедневно на за-
сегнатите украинци, потърси-
ли спасение от войната в на-
шата страна. Осигурихме учи-
тели по български език, как-
то за децата, така и за въз-
растните. Кампанията ни не е 
приключила, предвид обстоя-
телствата, че войната не е и 
свършила. 

2022 г. КНСБ премина през 
различни кампании, старти-
рали в цялата страна, а имен-
но: „Сивото убива“. Нараства-
не активността на социалните 
партньори и неправителстве-
ните организации при форми-
рането, изпълнението и мони-
торинга на политики и законо-
дателство, насочени към бор-
ба със скритата икономика и 
в частност към превенция и 

ограничаване на недекларира-
ната заетост в България. Кам-
панията е насочена към про-
мяна на законодателната рам-
ка, екологичните аспекти, не-
гативната роля на сивия сек-
тор както по отношение на да-
нъчните приходи, така и спря-
мо правата на заетите в него, 
налагането на съвременни ев-
ропейски стандарти и повиша-
ване на обществената нетър-
пимост към явлението "сива 
икономика".

Продължаващата кампания 
от 2019 г. на Конфедерацията 
„Без насилие и тормоз на ра-
ботното място“ в подкрепа на 
„Конвенции №154 и №190/2019 
г. на Международната органи-
зация на труда за премахва-
не насилието и тормоза в об-
ластта на труда“. Повишава-
не покритието на колективни-
те трудови договори до 70%, 
недопускане до обществени 
поръчки на компании, които 
възпрепятстват договаряне-
то и не спазват синдикалните 
права и др.

КНСБ има специализирана 
структура за реализация на 
политиката си по обучение. 
Колеж за работническо обу-
чение, който е създаден през 
2003 г., за да отговори адек-
ватно на предизвикателства-
та, породени от динамичните 
социално-икономически про-
мени, отразяващи се върху ин-
дустриалните отношения в на-
ционален, европейски и све-
товен мащаб. Колежът за ра-
ботническо обучение предла-
га: своевременна информа-
ция, възможности за полу-
чаване на системни, задъл-
бочени и изпреварващи зна-
ния, придобиване на необхо-
дими умения, квалификация, 
компетентности и формиране 
на нагласи за повишаване на 
конкурентоспособността на 
гражданите. В област Бургас 
през 2022 г. бяха обучени над 

1000 наши членове по основ-
ни теми, а именно: „Колектив-
но трудово договаряне“, „Ко-
лективни трудови спорове“, 
„Трудови, социални и осигури-
телни права“, „Дигитални уме-
ния за партньорство“, Exsel, 
„Пазар на труда“, „Икономи-
ка, социална политика и ме-
ниджмънт“, „Английски език“ 
и др. – За конфедерацията е 
изключително важно всички 
наши членове да им предос-
тавяме абсолютно безплатно 
професионално ориентира-
не, обучения, квалификации и 
преквалификации. 

- Какво остана несвър-
шено? 

- Остават още много не-
подписани колективни трудо-
ви договори, като първите дни 
на януари месец се подготвя-
ме за преговори, за да дого-
ворим по-благоприятни кла-
узи, изключително важни за 
работещите и за тяхното оце-
ляване в икономическата и по-
литическата криза в момента. 
Продължават се и кампаниите, 
стартирали през миналата го-
дина. Настояваме за нов бю-
джет за 2023 г., защото расте 
напрежението в редица секто-
ри, като: образованието, здра-
веопазването, културата, ве-
домствата, бяха забавени ре-
дица процеси от ключово зна-
чение за нормалното функцио-
ниране на публичните финан-
си. Ние от синдиката припом-
няме, че политика по доходи-
те в настоящия бюджет поч-
ти липсва. 

РС на КНСБ - Бургас и оста-
налите колеги в страната, про-
дължаваме със синдикализа-
цията в различни сектори, по 
този начин успяваме да защи-

тим правата на възможно най-
много работещи, да им догово-
рим по-добри условия на труд 
и да предотвратим насилие 
на работното място. Естест-
вено, се сблъскваме и с мно-
го проблеми: възпрепятства-
не от страна на работодатели-
те свободното сдружаване на 
работници и служители, не за-
читане на техните права и още 
много други. Важно е да отбе-
лежа, че независимо от влас-
тта, която притежават работо-
дателите, ние от КНСБ, няма 
да се откажем да защитава-
ме работещите. Както отбе-
лязах, работа и през тази го-
дина има за вършене много и 
за финализиране на недовър-
шена също.

- Прие се нов размер на 
минималната работна за-
плата от 1.1.2023 година – 
това ли очакваха синдика-
тите?

- През изминалата година 
се наблюдава повишаване на 
цените на ежедневно потре-
бяваните стоки и услуги с око-
ло 50% до 100%. В тази връз-
ка, логично е икономическите 
субекти да очакват подкрепа 
от държавата под формата на 
повишаване на минималната 
работна заплата. Нашата по-
зиция беше достигане на МРЗ 
от 850 лв. 780 МРЗ е неприем-
лива. Инфлацията ще продъл-
жава да расте, но с по-малки 
темпове, хората ще продължа-
ват да губят покупателна спо-
собност, независимо дали са 
на минимални доходи, или на 
средни. Смятаме, че тази зима 
ще бъде по-тежка от предход-
ната, а следващите месеци ще 
бъде и по-тежка от страна на 
изпълнение на бюджета - на-

миране на ресурси за подкре-
па, продължаващия ръст на 
цените, войната в Украйна.... 
Ние от КНСБ настояваме из-
пълнителната и законодател-
ната власт да вземат пред-
вид актуалните данни и ста-
тистики, актуалната икономи-
ческа обстановка в страната, 
да отчетат покупателната спо-
собност на работещите на ми-
нимална заплата на фона на 
всички проблеми и да вземат 
информирано, икономически 
мотивирано и социално спра-
ведливо решение.

- Ноември месец направи-
хте една обща проява с КТ 
„Подкрепа“ – автошествие в 
столицата – то постигна ли 
си поставените цели?

- Протестната кампания на 
КНСБ „Да защитим доходи-
те от инфлацията и работните 
места в кризата!“ стартира на 
19.10.2022 г. и се разгърна на 
територията на цялата страна. 
В нея се включиха хиляди ра-
ботещи българи, които заста-
наха зад настояването за ръст 
на заплатите, който да ком-
пенсира инфлацията, приема-
не на нов бюджет за 2023 го-
дина, осигуряване на достой-
ни условия на труд. В повече-
то предприятия на територия-
та на област Бургас и в стра-
ната започнаха преговори за 
вдигане на възнагражденията 
чрез механизмите на колек-
тивното трудово договаряне. 
Естествено двата синдиката 
обединиха сили и над 5 хил. 
работещи от цялата страна се 
включиха в организирането на 
протеста в София. 

- Каква според Вас ще 
бъде новата 2023 година?

- Тежка, много тежка. За 

Мая Сариева е магистър със специалност „Счето-
водство и контрол” и квалификация: Стопанска ди-
агностика, Управленско счетоводство, Данъчно пра-
во, Управление на местните финанси, Финансов кон-
трол и одиторски стандарти, НСФОМСП. 

Има професионален опит като експерт по трудово-
правни и социално-осигурителни въпроси. Колектив-
ни трудови договори, казуси по Кодекса на труда. Да-
нъчно облагане и счетоводна отчетност.

Областен координатор на КНСБ за област Бургас 
от октомври 2021 г. и медиатор към Окръжен и Ра-
йонен съд-Бургас по граждански, семейни, трудови, 
търговски, застрахователни, пенсионно–осигурител-
ни, публично-частни и други спорове.
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Събеседник

Мая Сариева, 
КНСБ – Бургас:

Тази зима ще бъде 
по-тежка от предходната

Хората ще продължават да губят покупателна способност, 
независимо дали са на минимални доходи, или на средни

всички. Наблюдаваме ситуа-
цията в страната - работещи-
те бедни, високите цени, кри-
зите от всяко естество, нес-
тихващата война, а всичко е 
обвързано. Нашата битка, на 
всички нива, никак не е лес-
на. Да си пожелаем по-здрава 
да е новата година, по-мирна 
и благодатна на нас, на Вас и 
на всички ваши читатели. 

- Има ли вече очерта-
ващи се съкращения във 
фирми и предприятия от 
региона?

- През месец декември 
имахме в няколко предпри-
ятия съкращения, но в под-
бора за тях бяха изключени 
наши синдикални членове. 
За 2023 г., ако не се вземат 
спешни и адекватни мерки, 
сме в очакване на фалирал 
бизнес, съответно и висока 
безработица. 

- Кметът Николов по вре-
ме на празничните прояви 
преди Нова година бе ка-
зал, че в областта цари со-
циален мир, което по него-
ви думи означава, че биз-
несът дава добри заплати 
– това така ли е?

- Г-н Николов е един от 
най-големите работодатели. 
Той лично се грижи за свои-
те служители, естествено ви-
наги може и повече. КНСБ и 
КТ „Подкрепа“ сме в прего-
вори за КТД в общинска ад-
министрация - Бургас и други 
общински предприятия. Надя-
ваме се възможно най-скоро 
да финализираме тези прего-
вори. Синдикатите сме свър-
зани с бизнеса и общините. 
На места има диалог, на дру-
ги е по-трудно, но с помощта 
на Община Бургас в лицето на 

г-н Николов, Областна управа 
и председателя на Общинския 
съвет, успяваме да поддържа-
ме социалния мир. 

- Научиха ли се работо-
дателите да се съобразя-
ват със синдиката?

- „Съобразяване“ е дума, 
която не бих използвала, 
предвид това, че сме социал-
ни партньори във всяко едно 
отношение. Целта на Конфе-
дерацията е бизнесът да бъде 
подпомаган, за да има необ-
ходимите средства и време, 
за да се погрижи за своите 
работници и служители. Ние 
не държим някой да се съо-
бразява с нас, важно е на-
шите членове да бъдат довол-
ни от заплащането на своя 
труд, да имат добри условия 
за това и да могат да се гри-
жат за себе си и за своите 
семейства. 

- Има ли някъде в облас-
тта назряващ конфликт 
между работници и синди-
кати от една страна и рабо-
тодател от друга?

- Конфликти има и най-ве-
роятно ще има и в бъдеще, 
ако не се регулира законо-
во гарантирането правото 
на синдикално сдружаване, 
включително чрез допълне-
ния в Конституцията на Бъл-
гария и Наказателния кодекс. 
Недопускането на антисинди-
кални действия от работода-
телите, изграждането на за-
конови гаранции за гаранти-
ране процеса на колектив-
но трудово договаряне, га-
рантирането на пътища и ме-
ханизми за мирно уреждане 
на спорове и предотвратява-
не на конфликти, следствие 
от преговорите. 



„Черноморски фар“

Известен учен в областта 
на мъжкия стерилитет вече 
е част от Звеното по асис-
тирана репродукция на УМ-
БАЛ - Бургас. Това е проф. 
д-р Петя Цветкова, доктор 
на медицинските науки, ко-
ято има повече от 200 науч-
ни публикации в областта 
на мъжкото репродуктивно 
здраве. Автор е на книги и 
научни ръководства за 
връзката между мъжкото 
безплодие и определени 
заболявания – вродени за-
болявания на мъжката по-
лова система, възпалител-

ни заболявания на простат-
ната жлеза, клинични и би-
ологични фактори, влияещи 
върху репродуктивния про-
цес на мъжа. Проф. Цветко-
ва е преподавател по физи-
ология в Медицинския фа-
култет на университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“. 
Целият й професионален 
път е посветен на изследва-
ния в областта на мъжкия 
стерилитет, а преди да взе-
ме решение да се премести 
окончателно в Бургас, е би-
ла професор в Българската 
академия на науките.

„Върху мъжкото репро-
дуктивно здраве влияят 

много фактори, сред които 
биологичният, клиничният, 
както и тези на околната и 
професионалната среда, 
йонизиращи лъчения – на-
пример от компютри и 
смартфони“, обяснява 
проф. Цветкова. Заедно със 
свои студенти тя участва в 
научен проект за изследва-
не на медико-биологичните, 
социално-психологически-
те и демографските факто-
ри на безплодието в Бурга-
ски регион. В Звеното по 
асистирана репродукция на 
УМБАЛ - Бургас, известно 
още като инвитро център, 
тя се занимава именно с 

мъжката част на стерилите-
та, на която по съвременни 
проучвания се дължат 40-
50% от случаите на безпло-
дие в семейството.

„Съветът ми към всички 
двойки с подобни проблеми 
е изследването първо да 
започне от мъжа, с една 
спермограма. Това изслед-
ване е бързо, неинвазивно 
и щадящо, включително и 
финансово. Едва след като 
се провери мъжкият фак-
тор, може да се започне с 
изследванията на жената, 
които са много по-скъпи и 
сложни“, обяснява проф. 
Цветкова. За съжаление, 
все още в българското об-
щество битува мнението, че 
за стерилитета е виновна 
жената, а голяма част от 
мъжете трудно се подлагат 

на изследвания. „Много от 
тях бъркат сексуалното 
здраве с репродуктивното 
здраве, а това са две раз-
лични неща. Един мъж мо-
же да няма никакви пробле-
ми с половия акт, но спер-
матозоидите му да нямат 
нужните оплодителни ка-
чества. И е трудно да му 
обясниш, че „стреля с ха-
лосни патрони“. А преди да 
се пристъпи към инвитро, 
задължително е да се по-
стави навременната диа-
гноза, подходящият тера-
певтичен подход за реша-
ване проблемите за инфер-
тилитета и на двойката да 
бъдат спестени много фи-
нанси и травмиращи проце-
дури“, убедена е проф. Цве-
ткова.

УМБАЛ - Бургас закупи и 

високотехнологична апара-
тура за компютърно асис-
тиран спермален анализ – 
CASA. С помощта на каме-
ра специализиран софтуер 
заснема много зрителни 
полета и се прави детайлна 
оценка на мъжката полова 
клетка. Освен подвижност-
та и концентрацията на 
сперматозоидите в семен-
ната течност, се оценява 
тяхната морфология, жиз-
неност, наличието на ДНК-
фрагментация. Това позво-
лява да се направи цялост-
на и изчерпателна оценка 
на оплодителната способ-
ност на пациента, включи-
телно чрез графики и визу-
ален материал, което води 
до поставяне на точна диа-
гноза и последващо адек-
ватно лечение.
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Професор в областта на  
мъжкия стерилитет вече е част от УМБАЛ - Бургас
Закупен е и апарат за компютърен анализ 
на репродуктивното здраве на мъжа

Дона МитЕВа

Вируси вгорчиха колед-
ните и новогодишни праз-
ници на цели семейства. В 
момента върлува необи-
чайна смесица, която пре-
дизвиква различни по те-
жест и симптоматика със-
тояния. Повишена заболе-
ваемост от остри респира-
торни и грипни заболява-
ния отчитат общопрактику-
ващите лекари както в Бур-
гаски регион, така и в оста-
налите части на страната. 
Като тя не е плашещо висо-
ка, затова и няма обявена 
епидемия.

„Идват пациенти обикно-
вено с оплаквания от каш-
лица, запушен нос, драще-
не в гърлото. На 7 - 8 чове-
ка се появява и един с ко-
вид. Като подчертавам, че 
не тествам всички. Вървят 
си и ковид, и другите грипо-
подобни заболявания. Нор-
мално за януари, февруа-
ри. Има леко повишена за-
болеваемост – типично за 
сезона. Най-изразена е 
при децата и възрастните 
хора. Няма нищо драматич-
но“, казва д-р Петко Же-
лязков, председател на 
Сдружението на личните 
лекари в Бургас.

От опит лекарят знае, че 
в края на януари, началото 
на февруари,се появява пи-
кът на респираторните за-
болявания. Като, разбира 
се, всяка година има и мал-
ка разлика.

„Две-три години почти 
грип нямаше заради Ковид 
19. Всички се движехме с 
маски – това спираше и 

другите респираторни за-
болявания. Сега маски не 
се носят, затова предпола-
гам, че ще има малко по-го-
лям ръст на респираторни 
заболявания“, казва лека-
рят и съветва в този период 
от време да се ограничат 
малко контактите: „В пред-
стоящите месец - месец и 
половина хората да не се 
събират много по гости, в 
театри, кина, молове и дру-
ги големи магазини. А кога-
то има такава опция за съ-
биране на едно място – да 
се използват маски. Вече 
никой не се притеснява от 
това, че ще ходи с маска“.

Другият съвет, който док-
торът дава, е често да се 
проветряват помещенията, 
особено офисите, където 
работят повече хора. На 

всеки час поне за 5-10 ми-
нути да се отварят прозор-
ците. Д-р Желязков препо-
ръчва също балансирано 
хранене, където да при-
състват плодовете и зелен-
чуците, както и да не се 
прекалява с алкохола, като 
се има предвид, че пред-
стоят още доста празнични 
поводи за наздравици.

По думите на д-р Петко 
Желязков в бургаските ап-
теки има широка гама от 
лекарства, които могат да 
бъдат предписвани на па-
циентите, в зависимост от 
техните оплаквания. Драс-
тична липса на определени 
препарати не се чувства.

Като уникален определи 
сезона в свое интервю за 
национална медия доц. Ан-
гел Кунчев. „Той се случва 
след пандемията. Сега 
всички вируси, които 2 го-
дини бяха потискани благо-
дарение на ковид мерките, 
си възвръщат силите. В мо-
мента имаме едновремен-
на опасна циркулация на 
COVID, на два вида грип и 
на куп други респираторни 
вируси. При малките деца 
на първо място е респира-
торно-синцитиалният ви-
рус. Той е доста неприятен, 
тъй като засяга бронхиоли-
те - най-малките разклоне-
ния на дихателната систе-
ма, и предизвиква тежки 
заболявания, които често 
изискват болнично лече-
ние. При по-големите сре-
щаме парагрипни, ринови-
руси, метапневмо- и адено-
вируси. Така един коктейл 
от респираторни вируси 
циркулира сред нас“.

Природни 
средства за борба 
с настинка и грип

Пилешка супа

Бабите ни я препоръч-
ват при простуда и грип. 
Пилешката супа помага 
по няколко начина. Вдиш-
ването на топлите изпа-
рения спомага за отбъб-
ването на носната лига-
вица. Като внася течно-
сти в организма, тя нама-
лява обезводняването 
му. Изследвания показ-
ват, че тя наистина показ-
ва противовъзпалително 
действие в лабораторни 
условия, макар че този 
ефект все още не е дока-
зан в реалната практика.

топъл чай

Приемът на топъл чай 
оказва благоприятни 
ефекти, подобни на тези 
при пилешката супа. 
Вдишването на топлите 
пари намалява набъбва-
нето на лигавиците. Топ-
лата течност успокоява 
раздразненото гърло и 
намалява обезводнява-
нето. Ако чаят е черен 
или зелен, той притежава 
и мощен антиоксидантен 
потенциал, което винаги 
е от полза при инфекции.

Чесън

Чесънът отдавна е въз-
хваляван заради леген-
дарните си способности 
да преборва инфекциите. 
Едно проучване показва, 
че добавките с екстракт от 
чесън могат да предотвра-
тяват настинките, ако се 
приемат ежедневно. Все 
пак са необходими още 
подобни проучвания, за 
да се докажат сериозно 
неговите ефекти. Но освен 
всичко друго, чесънът има 
висока хранителна стой-
ност и може да придаде 
пикантност при хранене 
със запушен нос, когато 
поради загуба на обоня-
ние не можем да усетим 
аромата на храната.

Домашен 
лекарВируси вгорчават живота на бургазлии

Д-р Петко Желязков

Обява

Димитър Тенев Съристов, БУЛСТАТ №180745078,  гр. Поморие, 
ул. Добри Чинтулов, №14 А, обявява следното инвестиционно 
предложение: добив на подземни води от същестуващ  тръбен 
кладенец, в ПИ 27454.23.82, м. Калдери, с. Емона, общ. Несебър, 
обл. Бургас, които ще ползва за поливане на зелени площи.

Обява
С Решение №Ц-32 от 30.12.2022 г., КЕВР утвърждава, считано 

от 01.01.2023 г. цени без ДДС на водоснабдителните и канализа-
ционните услуги, предоставяни от "Водоснабдяване и канализа-
ция" ЕАД Бургас, както следва: 

Цени на ВиК услуги лв./куб.м без ДДС
Доставяне вода на потребителите 2.004
Отвеждане на отпадъчни води 0.573
Пречистване на отпадъчни води
Битови и приравнените към тях потребители 0.921
Промишлени и други стопански потребители
степен на замърсяване 1 1.375
степен на замърсяване 2 1.488
степен на замърсяване 3 1.919
Доставяне на вода на друг ВиК оператор 0.041

УвЕДОМЛЕНИЕ

Уведомяваме Ви, че „МЕГАБИЛДИНГ ИНЖЕНЕРИНГ“ ООД има 
следното допълнение към инвестиционно намерение:

„Изграждане на фотоволтаична електроцентрала в стопан-
ски двор и върху сгради, разположени в ПИ с идентификатори 
32425.83.3 и 32425.83.5 по КК на с. Изворище, община  
Бургас“

ЗА РЕКЛАМА
056/ 82 54 35
0878 424 698
www.faragency.bg
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Георги рУСинОВ

Очаква се до края на 
тази седмица министърът 
на правосъдието Крум 
Зарков да обяви нов кон-
курс за нотариуси. Ва-
кантните места вероятно 
ще бъдат 50. Обичайно 
интересът сред гилдията 
на юристите към всеки 
такъв изпит е огромен, 
още повече, че това ще е 
първият конкурс за нота-
риуси за последните пет 
години. Местата, които 
този път се очаква да бъ-
дат обявени, са за основ-
но малки населени мес-
та. В Бургаска област те 
са три – по едно за Айтос, 
Карнобат и Царево. Те-
мата коментира за „Чер-
номорски фар“ адвокат 
Драгомир Ошавков.

„Любопитна подроб-
ност от предходния кон-
курс през 2018 г. е, че се 
явиха рекорден брой кан-
дидати – 577 за общо 75 
места в цялата страна. 
Повечето от кандидатите 
бяха скъсани още на пис-
мения изпит и едва 184 
бяха допуснати на уст-
ния. Там отново „цедка-
та“ беше жестока и в 
крайна сметка останаха 
няколко незаети места. 
Заради тези места, както 
и заради премествания и 
загубвания на правоспо-
собност на някои от нота-
риусите, сега тези ва-
кантни длъжности отново 
ще станат предмет на съ-
ревнование. Големият ин-
терес на юридическата 
гилдия към конкурсите за 
нотариуси обикновено е 
продиктуван от възмож-
ността да получи достъп 
до добре заплатена рабо-
та в една силно регулира-
на сфера, каквато са но-
тариалните услуги“, обяс-
ни юристът.

Съгласно действащия 
закон, на 10 000 жители в 
определен район се от-
крива едно място за но-
тариус. За разлика от ня-
кои други страни, най-ве-
че в англосаксонската 
правна система, в Бълга-
рия повечето от услугите, 
които предлагат нотари-
усите, не могат да бъдат 
извършвани от други ли-
ца с юридическо образо-
вание. 

„По-възрастните юрис-
ти си спомнят, че преди 
1997-а, когато се въведе 
сега действащият Закон 
за нотариусите и нотари-
алната дейност, позиция-
та на нотариус се възпри-
емаше по-скоро като 
скучна и зле платена ад-
министративна работа в 
Районния съд. След прие-
мането на ЗННД и Тари-
фата за нотариалните 
такси и услуги, законода-
телят уреди нотариална-
та такса да се събира 
върху т. нар. материален 
интерес – сумата, която е 
обявена в документа, кой-
то е представен за завер-
ка. Така изведнъж скуч-
ната и непрестижна ра-
бота на нотариуса се пре-
върна в източник на се-
риозни доходи, особено 
в онези населени места, 
където има голям обем на 
сделки с недвижими имо-
ти. С всеки един обявен 
конкурс броят на канди-
датите се увеличаваше, а 
изпитите ставаха все по-
трудни, за да се стигне до 
2018 г., когато двама от 
всеки трима кандидат-но-
тариуси бяха скъсани 
още на писмения изпит. 
При това, за всеки един 
обявен конкурс в общест-
веното пространство се 
появяваха обвинения за 
нагласени изпити и ко-
рупционни практики“, по-

сочи адвокат Ошавков.
Друг любопитен мо-

мент, свързан с конкур-
сите е, че всеки един нов 
конкурс се посреща „на 
нож“ от вече практикува-
щите нотариуси, които 
обикновено масово въз-
разяват срещу обявените 
нови вакантни места в 
техните райони. За пре-
дходния конкурс подаде-
ните възражения са били 
общо 50, уточни юристът.

„Предстои да видим как 
ще протече новият кон-
курс и дали и този път 
провеждането му ще бъ-
де, както обикновено, съ-
проводено със скандали 
и обвинения“, завърши 
той.

„Няма конкурси – няма 
корупция“ – това е един от 
мотивите, с които „Възраж-
дане“ предлага да се пре-
махнат конкурсите за нота-
риуси. От партията проект 
за промени в Закона за но-
тариусите и нотариалната 
дейност (ЗННД). 

„Така ще се премахнат 
съмненията за евентуални 
корупционни практики на 
тези конкурси, а също и ще 
се даде шанс на младите 
юристи за достъп до нота-
риалната дейност“, твърдят 
депутатите, начело с лиде-
ра на партията Костадин 
Костадинов, пише специ-
ализираният сайт lex.bg.

Ето как те коментират 
конкурсите за нотариуси: 
„…тези конкурси под фор-
мата на изпити се провеж-
дат с участие само на един 
хабилитиран преподавател 
в тях за оценка на знанията 
на явяващите се кандидати 
(останалите са съдия от 
ВКС, двама представители 
на Нотариалната камара и 
представител на Министер-
ство на правосъдието), кое-
то първо, не е редно и вто-
ро, не гарантира обектив-
ност в оценъчната дей-
ност“.

И заявяват, че след два 
конкурса за нотариуси за 

25 години, вече е отпаднала 
необходимостта от провеж-
дане на такива.

Вместо това се предлага 
административна процеду-
ра по подаване на заявле-
ние до министъра на право-
съдието. В нея ще могат да 
участват само юристите, 
които поне три години са 
били като помощник-нота-
риуси по заместване. Ще е 
нужна и препоръка от нота-
риуса, при когото са рабо-
тили.

Назначаването ще става 
на принципа „първи по вре-
ме – първи по право“, като 
за целта заявленията ще се 
подават само електронно, 
за да се отчита до секунда-
та кога са получени в дело-
водството на МП.

„На всеки шест месеца, 
след получаване на офици-
ална справка от служба 
ГРАО за действителния 
брой на населението за съ-
дебните райони, за които 
има кандидати, министърът 
на правосъдието издава за-
поведи за назначаването 
на нотариуси и вписването 
им в регистъра на Нотари-
алната камара, по реда на 
постъпването на заявлени-
ята (с дата, час, минута и 
секунда) за съответния съ-
дебен район”, гласи новата 

ал. 1 на чл. 12 от ЗННД, 
предложена от „Възражда-
не“. 

Не става ясно кога всъщ-
ност ще може да се пода-
ват заявления – преди или 
след получаването на въ-
просната справка за насе-
лението.

„Идеята на класирането е 
първият по време кандидат-
ствал, да е първи по право 
класиран. Това ще избегне 
всякаква евентуална коруп-
ция. А идеята на подаване-
то на ново заявление да не 
се запазва или „резерви-
ра“ място за назначаване 
като нотариус. С подаване-
то на молбите с регистра-
цията им с входящ номер и 
дата, час, минута и секунда 
ще се подсигури, че може 
да бъде доказано първо об-
стоятелството на подаване 
и второ, да обезпечи произ-
насянето на министъра в 
едномесечен срок след по-
даването; трето, ще предо-
тврати прескачане или из-
местване на едни кандида-
ти за сметка на други. Като 
действащите нотариуси е 
разбираемо да имат пре-
димство в тази процедура“, 
гласят разясненията на ав-
торите на това законода-
телно предложение.

В мотивите си те правят и 

следното изявление: „Зако-
нодателната промяна на 
чл.35б, ал.5 цели да не се 
допуска т.нар. „наследява-
не“ на позицията нотари-
ус“. ЗЗНД няма чл. 35б, раз-
поредба с този номер не се 
създава и с проекта. Веро-
ятно става дума за чл. 34б, 
в който от „Възраждане“ 
предлагат да се предвиди: 
„Нотариус може да отстъпи 
своята практика на лице от-
говарящо на условията за 
назначаване на нотариус 
по чл.8 и следващите от 
ЗННД, като едновременно 
с това подаде заявление за 
отказ от правоспособност 
по чл. 35, т. 1 от ЗННД“. 

Т.е. да се регламентира 
процедура, която няма ни-
що общо с наследяването и 
при която без санкцията на 
държавата един нотариус 
сам решава на кого да (про)
даде практиката си. Както е 
известно, при смърт на но-
тариус наследниците по за-
кон или тези, притежаващи 
по-голям дял от наследство-
то на починалия нотариус, 
решават на кого да бъде 
предоставен архивът, в слу-
чай че приемането му е за-
явено от повече от един но-
тариус. А ако те не посочат, 
решението се взема от Съ-
вета на нотариусите.

Ще се сдобият ли Айтос,  
Карнобат и Царево с нови нотариуси?
4 Министърът на 
правосъдието обявява конкурс
4 Адвокат Драгомир Ошавков: 
Обикновено практикуващите 
посрещат „на нож“ новите 
кандидати

„Възраждане“: Назначаването да е на 
принципа „първи по време - първи по право“
Ще премахнело корупционните практики, твърдят от партията

З А П О В Е Д
№ 05 / 03.01. 2023 г.

 На основание чл.44 ал.1 т.7 от ЗМСМА,чл.35 ал.1 
от ЗОС, чл.88 от НРПУРОИ, протоколни решения № 
291 прието на 36-то заседание на Общинския Съвет 
гр.Сунгурларе, проведено на 28.09.2022 г., № 314 
прието на 39-то заседание на Общинския Съвет гр. 
Сунгурларе, проведено на 29.11.2022 г.

З А П О В Я Д В А М :
 І. Откривам процедура за провеждане на публи-

чен търг с явно наддаване за продажба на недвижи-
ми имоти частна общинска собственост в Община 
Сунгурларе, обл.Бургас,както следва:

 1. Недвижим имот – частна общинска собстве-
ност, находящ се в село Черница, общ. Сунгурларе, 
а именно: терен с площ 3212 кв.м., ведно с постро-
ена в него масивна сграда със застроена площ 
245,60 кв.м., бетонова площадка със стълбище към 
сградата с площ 43,54 кв.м. и избено помещение 
под сградата, съставляващи УПИ ХV в квартал 19 по 
ПУП на селото, актуван с АЧОС № 931/06.11.2003 г., 
при начална цена 42302 лв. без ДДС / Четиридесет 
и две хиляди триста и два лева без ДДС/.

 2. Недвижим имот – частна общинска собстве-
ност, находящ се в село Лозица, общ. Сунгурларе, а 

именно: терен с площ 1817 кв.м., съставляващ УПИ 
VІ-общ. в квартал 1 по ПУП на селото, актуван с 
АЧОС № 4130/15.06.2020 г., при начална тръжна 
цена 11847 лв. без ДДС /Единадесет хиляди осем-
стотин четиридесет и седем лева без ДДС/.

 3 . Недвижим имот – частна общинска собстве-
ност, находящ се в село Лозица, общ. Сунгурларе, а 
именно: терен с площ 1214 кв.м.,ведно с построена 
в него масивна сграда със застроена площ 87 кв.м.и 
прилежащо избено помещение с площ 21 кв.м., 
съставляващи УПИ Х-общ. в квартал 1 по ПУП на се-
лото, актуван с АЧОС № 4134/15.06.2020 г., при на-
чална тръжна цена 9427.00 лв. без ДДС /Девет хи-
ляди четиристотин двадесет и седем лева без ДДС/.

 4. Недвижим имот – частна общинска собстве-
ност, находящ се в село Съединение,кв. „Морава”, 
общ. Сунгурларе, а именно: терен с площ 907 кв.м., 
съставляващ УПИ ХІХ в квартал 24 по ПУП на село-
то, актуван с АЧОС № 2834/06.06.2012 г., при на-

чална цена 5947 лв. без ДДС / пет хиляди деветсто-
тин четиридесет и седем лева без ДДС/.

 ІІ. Утвърждавам тръжна документация за всеки 
имот по-отделно съдържаща : заявление за участие, 
заявление за липса на задължения към Общината, 
декларации -2 броя, проекто – договор, копие от 
скица, копие от акт за собственост, копие от лицен-
зирана оценка, копие от заповедта за търга, копие 
от решение на Общинския съвет и копие от данъчна 
оценка.

 ІІІ. Цена на един комплект тръжни документи 0,2 
% от стойността на началната тръжна цена на обек-
та, не по-малко от 50 лв. без ДДС, съгласно прило-
жение по чл. 47, раздел ІІІ точка 2 от Наредба за 
определяне и администриране на местните такси и 
цени на услуги на територията на Община Сунгур-
ларе, платими в касата на Общината и се получа-
ват в стая № 23, І-ви /над партер/ етаж на Община 
Сунгурларе.

 ІV. Депозитна вноска за участие в търговете е 
20% от началната тръжна цена на всеки имот и се 
внася в касата на Общината или по банков път по 
сметка BG 86 UNCR 70003321757314, Уникредит 
Булбанк АД :UNCRBGSF

 V. Оглед на имота – предмет на търга се извърш-
ва всеки работен ден с

представител на общината или кметствата, след 
закупуване на тръжната документация.

 VІ.Търгьт ще се проведе на 26.01.2023 г. от 10.00 
часа в заседателната зала на Общината, І-ри /над 
партер/, по реда на обявените имоти.

 VІІ.Документи за участие в търга се приемат до 
12.00 часа на 25.01.2023 г. в деловодството на Об-
щина Сунгурларе, партерен етаж, в запечатан не-
прозрачен плик, адресиран и подпечатан.

 VІІІ. Собствеността върху предмета на търга се 
прехвърля след окончателното заплащане на пред-
ложената цена, данък прехвърляне – съгласно чл. 35 
ал. 2 от НОРМДТ на Община Сунгурларе, стойността 
на разходите, направени от Общината за изготвяне-
то на оценките, платими в седемдневен срок от да-
тата на получаване на писмено уведомление, с кое-
то му предлага сключването на договор.

Д-Р ГЕОРГИ КЕНОВ : п.
Кмет на Община Сунгурларе



Весела ГОРАНОВА

В Бургас представиха 
100 български басни от 
пожълтелите страници с 
илюстрации на Кеца. 
Идеята е разработена от 
Кирил Тодоров - киноре-
жисьор, филолог и син 
на големия бургаски ху-
дожник Кръстьо Тодо-
ров - Кеца. Той цели да 
извади от забвение бъл-
гарски баснописци от ХХ 
в.

Баснята, със своята 
тънка ирония, разкрива 
особеностите на българ-
ското общество, а ха-
рактерен със своята гро-
теска, Кеца подсилва 
тяхното въздействие с 
няколко илюстрации. 

Всички предвидени 
писатели имат уника-
лен поглед към басните 
и е интересно да се съ-

берат на едно място. Ня-
кои от авторите са по-
знати само от периодич-
ни издания и за първи 
път ще бъдат включени в 
сборник. За съжаление 
този емоционален първи 
проект за преиздаване 
на забравени литератур-
ни заглавия и имена на 
тандема баща и син То-
дорови остава и после-
ден. В началото на нова-
та година, представяйки 
изложба с рисунки по 
част от предвидените 
басните, се надяваме то-
зи проект да получи свое 
успешно приключване с 
издаването на сборник 
в края на 2023 г., по кой-
то в момента се работи 

за изясняване на автор-
ските права

Басните и рисунките 
останаха два дни в гале-
рия „Неси“, като това е 
първият етап от тази 
инициатива, но за 24 май 
в по-голям формат ще 
бъдат представени в 
БСУ, разкри съпругата 
на Кеца - Дора Тодоро-
ва.

В книга ще бъдат пред-
ставени български бас-
нописци. Наред с попу-
лярните имена на Стоян 
Михайловски, Петко 
Славейков, Радой Ра-
лин, както и познати на 
по-скромна литературна 
аудитория баснописци, 
като Васил Павурски, 
Димитър Розалин, поза-
бравените Банчо Банов, 
Мони Леви, Албер Дека-
ло.
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Добрин Вътев открива изложба в „Неси“

Художникът Добрин Вътев, който е председател на 
Дружеството на Бургаските художници, открива своя 
изложба в галерия „Неси“ на Йордановден.

Добрин Вътев е роден в Бургас и твори в Бургас. За-
вършил е СХЕУ "Св. св. Кирил и Методий", а след това Ве-
ликотърновски университет, специалност "Скулптура" 
при доц. Милан Андреев. Има десетки участия в изложби 
по живопис, графика, скулптура, в пленери у нас и по 
света. Негови са артпроектите "Бургаска среща в 
камък"(2014) Изкуство и птици" (2015), „Живописни срещи 
край морето"(2016). Към това се прибавят и проектиране-
то и изпълнението на декор за изложба "Златните съкро-
вища на България" в Културен център "Морско казино". 

тримата Йордановци да открият 
артсезона на Богоявление

Тримата Йордановци отново ще спазят традицията и 
на Богоявление след ритуала по спасяване на кръста 
ще открият изложба. Маринов, Петров и Ангелов са я 
подредили в залата на Дружеството на художниците.

Проект от и за големия Кръстю тодоров - Кеца

100 български басни от 
пожълтелите страници… 

Деньо ДЕНЕВ

Бургас и морето! Ето два магнита с 
неизтляваща притегателна сила. Съ-
брани заедно, те образуват сплав, 
чието име е магия. На тази магия аз 
също бях подвластен през младите 
ми години. Тогава в небето на прия-
телствата ми светлееше и името на 
Иван Ванков. Нашите пътища се пре-
сякоха на бургаската улица „Милин 
камък“, в редакцията на вестник 
„Черноморски фронт“. Разговорлив 
и отзивчив - тези черти на характера 
му много бързо се забелязваха. Пи-
шеше леко, в неговата словесна гра-
дина всички жанрове даваха зрели 
плодове. Но... пътищата се събират и 
разделят. Аз се завърнах при Синята 
планина и приятелството ни с Иван 
потъна в дълго и дълбоко мълчание. 
И той взе, че ме изненада. Изпрати 
ми първата си и единствена засега 
книга „Обгорени съдби“. Сборник с 
разкази, отлята през годините изящ-
на проза. 

Тук е мястото да се позова на едно 
признание на нобеловия лауреат 
Габриел Г. Маркес: „Аз съм журна-
лист. Винаги съм бил журналист. 
Книгите ми не биха могли да бъдат 
написани, ако не бях. В моите книги 
няма нито ред, който да не произли-
за от действителен факт.“ Една от 
последните книги на Маркес „Вест 
за едно отвличане“ е синтез на лите-
ратурна журналистика или на журна-
листическа проза. Без да сравнявам 
нашия автор с автора на „Сто години 
самота“, намирам, че „Обгорени съд-
би“ е журналистическа проза от ви-
сока проба. 

Входна врата към букета от сюже-
ти, в които се преплитат съдбите на 
героите - хора от втората половина 
на отишлия си двадесети век, е „Къл-
бото“. Силен текст, ярка метафора. 
Огнената стихия на кълбото, което 
олицетворява злите сили, изстива в 
меката прегръдка на блатната тиня. 
В небето се издига пухкаво облаче и 
от него заръмява помирителен дъжд. 
Финалните редове на есето са неж-
на поезия. Поетическо обаяние при-
тежават всички разкази в книгата. И 
това е обяснимо. Първите стъпки, ко-
ито Иван Ванков прави на литера-
турната нива, са стиховете. 

В „Мостът“ са изваяни образите на 
жертвата и палача - от времето на 
лагерите при социализма. След го-
дини, прекарани на свобода, те се 
срещат и всеки посвоему отново 
преживява събитията в трудово-из-

правителното общежитие. И прав е 
мексиканският поет Октавио Пас, 
носител на Нобелова награда, кога-
то казва: „Не живеем ние, нас ни 
времето живее“.

Своеобразен триптих в сборника 
образуват разказите „Девети квар-
тал“, „Свиждане“ и „Народен съд“. 
Те всички са пропити с атмосферата 
на социалистическото време, в кое-
то трагичното и комичното са забър-
кани в горчив коктейл. Девети квар-
тал излиза на протест с лозунга: 
„Върнете ни доктора!“. Постигната е 
победа, докторът е върнат, но тази 
победа струва главата на партийния 
секретар Макавеев. На професио-
налния певец Кирчо Чириков за то-
ва, че е засипвал публиката със 
злостна пропаганда в полза на зло-
вещата кауза на хитлерофашизма, е 
поискана присъда: „Смърт чрез 
обесване!“.

В „Каменоделецът“ и „Платформа-
джията“ е показано как се постига 
защитата на човешкото достойнство. 
„Тялото ми е ваше, но душата си е 
моя“ - казва младежът и скача в про-
пастта с вярата, че душата му е без-
смъртна.

Прочутият търговец на вино Дачо 
К. Дачев изрича крилатата фраза: 
„Аз на чирака си чирак не ставам!“ И 
в тези думи свети себеуважение!

„Кожено палто“ е метафора на 

един страдалчески живот - на Даша, 
чието желание да бъде учителка, все 
пак се сбъдва. В „Закъсняла прош-
ка“ са разкрити болезнените конвул-
сии в душата на доносника. 

„Завръщане при колелото“ е раз-
каз от друго естество. В него социал-
ната среда остава в сянка. Акцентът 
е поставен върху психологическия 
портрет на отношенията между раз-
личните поколения - където колелото 
е знак, свързващо звено. 

В „Подполковникът“ е развита те-
мата за човешката солидарност, из-
тъкнат е стремежът към образова-
ност. Подполковник Деликов се об-
ръща със следните думи към редник 
Павел Павлов: „Главното е да побе-
диш в сражение срещу бюрокрация-
та, срещу глупостта и невежество-
то!“. 

В книгата са включени и два раз-
каза, посветени на поети. „Денят, в 
който Слънцето не изгря“ е в памет 
на Стойчо Гоцев - поет и журналист, 
колега на Иван Ванков. „Чудесни 
дни във Вистралай“ е в памет на 
Христо Фотев, посветил голямата си 
поетическа дарба на Бургас и море-
то. Негови са стиховете:

„Единствено в бургаското пристанище
живота ме изпълва с възхищение“.

Разказите „Поуките на съдбата“, 
„Улица Княз Борис“ и „Шерпи“  ус-
ловно биха могли да се определят 
като психологически. В душевните 
терзания на героите няма нищо дра-
матично, или ако има - то е назад, в 
спомена. 

Сборникът завършва със следните 
три разказа: „Откупено детство“, 
„Юсеин - Юлиян“ и „Смаленият чо-
век“. Само „Юсеин - Юлиян“ корес-
пондира с конкретно време. Върху 
героя се е стоварила тежката сянка 
на възродителния процес (Сменено 
е името му!). „Откупено детство“ и 
„Смаленият човек“ не са поставени 
във времева рамка. И Мечока, и Ге-
роя са знаци на самото време.

Героите на Иван Ванков, които са 
с обгорени съдби, са от миналото. За 
него Уилям Фокнър казва: „Минало-
то никога не е мъртво. Миналото до-
ри не е минало“. Трябва да се изуча-
ват неговите уроци. В огнището на 
миналото тлеят въглените на бъде-
щето. И всеки път, когато задуха вя-
търът на историята, те се разпалват.

Иван Ванков, „Обгорени съдби“, 
разкази, издателство „Информа 
принт“, 2022 г.

Миналото никога не е мъртво

ПОКАНА
 ОТ ЛИКВИДАЦИОННИЯ СЪВЕТ НА ЗКПУ „ЗЛАТЕН КЛАС”- 

В ЛИКВИДАЦИЯ ЗА ОБЩО СЪБРАНИЕ НА ЧЛЕН-КООПЕРАТОРИТЕ 
Адрес: гр. Бургас, кв. Ветрен, ул.Пирин №5

Каним всички член-кооператори на общо събрание на 21.01.2023 г. 
от 8.00 часа, в двора на кооперацията при стриктно спазване на всички 
противоепидемични мерки отстояние на 1.5м един от друг на кооперато-
рите (посочва се място, което ще се проведе събранието). Носенето 
на предпазни маски е задължително. При липса на кворум, събранието 
ще се проведе 1 /един/ час по-късно на същия ден - 21.01.2023г.от 9.00 
часа, при следния дневен ред:

1. Избор на протоколчик на събранието.
2. Приемане на ГФО за 2022г., пояснителен доклад към ликвидацион-

ния баланс на кооперацията и отчет на ликвидационния съвет.
3. Приемане на решение за предаване на документацията в архив.
4. Възлагане на ликвидационния съвет да извърши всички необходи-

ми действия по вписване на заличаването на кооперацията в търговския 
регистър.

5. Освобождаване от отговорност на ликвидационния съвет. 
От Ликвидационния съвет

Бележки за книгата „Обгорени съдби“ от Иван Ванков

Съпругата на Кеца - До-
ра Тодорова разказва за 
проекта на баща и син



Георги РУСИНОВ

Вратарят Стамен Боя-
джиев вече не е играч на 
ФК „Созопол“. Той и клу-
бът са прекратили договор-
ните си отношения по вза-
имно съгласие, съобщиха 
от ръководството на фут-
болния клуб.

„Клубът му благодари 
за периода, в който той 
защитаваше вратата на 
„небесносините“ и му 
пожелава да е здрав, за 
да реализира следващи-
те си предизвикател-
ства“, пишат още от „Со-
зопол“.

Георги РУСИНОВ

Волейболистите на бур-
гаския „Нефтохимик 2010“ 
започнаха усилено подго-
товка за предстоящия тур-
нир „Купата на България“. 
В края на месеца са чет-
въртфиналните мачове от 
надпреварата. 

Бургазлии ще излязат 

срещу столичния гранд 
„Левски“. В останалите ма-
чове ще се срещнат „Хе-
бър“ и „Черно море“, ЦСКА 
и „Дея спорт“ и „Монтана“ 
и „Берое“. Финалната фа-
за на турнира ще се про-
веде в Пазарджик. 

Ако преминат срещу 
много силния тази година 
„Левски“, „Нефтохимик 

2010“ ще отиде на полуфи-
нал срещу победителя от 
двойката „Хебър“ – „Черно 
море“. Другият бургаски 
клуб – „Дея спорт“, също 
има нелеката задача сре-
щу друг столичен гранд – 
ЦСКА. Ако победят, те ще 
играят срещу победителя 
между „Монтана“ и „Бе-
рое“.

Подробната програма на 
мачовете от четвъртфина-
лите и финалната фаза на 
„Купата на България“ се 
очаква да бъде обявена до-

пълнително.
Припомняме, че миналия 

сезон „Нефтохимик 2010“ 
бе домакин на финалната 
фаза, която се проведе в 

Бургас. Бургазлии достиг-
наха до финала, но бяха 
победени от „Хебър“ с 1:3 
гейма и така пазарджи-
клии грабнаха трофея.

CтРа НИ ца 19 6-12 ЯНУаРИ 2023

„Дея спорт“ за първи път в своята ис-
тория ще участва в Женската волейбол-
на лига. С женския състав на клуба от Бур-
гас вече работи Страхил Балов, който от 
лятото е треньор в школата на „Дея Во-
лей“.

„Страхил Балов е един от най-опитни-
те треньори във волейбола. Работил е в 
7 държави - Иран, Саудитска Арабия, Ба-
хрейн, Пакистан, Египет, Румъния и Бъл-
гария“, пише bgvolleyball.com. Бил е в тре-

ньорските щабове на 4 национални отбо-
ра. Бил е старши треньор на националния 
ни отбор за девойки до 19 години. С ти-
ма на "Левски Сиконко" е два пъти шам-
пион на България, печели и купата на 
страната.

До момента „Дея спорт“ участва само 
в мъжкото волейболно първенство, къ-
дето в момента е на 7 място. Мъжкият 
състав на клуба има нов треньор и това 
е италианецът Францеско Кадеду.

„Дея спорт“ вече и 
с женски отбор

Чф

ВОЛЕЙБОЛ

„Нефтохимик 2010“ се подготвя 
усилено за Купата на България

ОБЯВА

В изпълнение на  Заповед № РД-01-9/04.01.2023 г. 
на Кмета на Община Царево:

ОТКРИВА публичен търг с тайно наддаване за отдаване под на-
ем за срок от 5 /пет/ години на самостоятелен обект с идентифи-
катор №48619.502.14.3.4 по КК на гр. Царево, находящ се в ед-
ноетажна масивна сграда с идентификатор №48619.502.14.3 /би-
вша автогара/ по КК на гр. Царево, отреден за „офис”, с площ от 
25 /двадесет и пет/ кв.м., за който имот е съставен Акт за частна 
общинска собственост №1263/23.10.2009 г., с граници на имота: 
на същия етаж – обект №48619.502.14.3.3, под обекта – няма, над 
обекта – няма.

  Задължителни условия за провеждане на публичния търг с тай-
но наддаване:

- Начална тръжна наемна цена – 62.50 лв. на месец без ДДС, 
годишна тръжна наемна цена в размер на 750.00 лв. без ДДС.;

- Направените предложения не могат да бъдат по – малки от пър-
воначалната тръжна наемна цена плюс 10 % от същата.

Срок за закупуване на тръжната документация от деловодство-
то на Община Царево до 15:00 ч. на 20.01.2023 г.

Срок за подаване на предложенията за участие-до 16:00 часа 
на 23.01.2023 г.

Цена на тръжната документация - 100.00 лева без ДДС и депо-
зит за участие в размер на 75.00 лв., представляващ - 10% от на-
чалната годишна наемна цена, вносим по сметката на Общината: 
BG35UNCR70003324008729, най-късно до 20.01.2023 г.

Дата на отваряне на предложенията – 24.01.2023 г., час – 10:20 
часа, място – заседателната зала на 3-ти етаж в сградата на Об-
щина Царево.  

За контакт: Дима Стайкова – тел. 059055013

ОБЯВА

В изпълнение на Заповед  
№ РД-01-8/04.01.2023 г. на Кмета  

на Община Царево:

ОТКРИВА публично оповестен конкурс за 
отдаване под наем за срок от 5 години на:

1.1. Общинско помещение, представлява-
що 1/2 от лекарски кабинет №14, с площ от 
22.5 кв.м., от които 17.50 кв.м. лекарски ка-
бинет и 5 кв.м. коридор, находящ се на тре-
ти етаж, блок Б, находящ се в общинска не-
жилищна сграда с идентификатор № 
48619.503.245.1, изградена в поземлен имот 
с идентификатор № 48619.503.245 по КККР 
на гр. Царево (номер на предходен план - кв. 
63, УПИ II), актувана с АПОС № 82/01.12.1997 
година, с административен адрес гр. Царево, 
ул. ”Милин камък” № 1, отреден за гинеко-
логичен кабинет, с първоначална конкурсна 
месечна наемна цена в размер на 22.73 лв. 
без ДДС и годишна наемна цена в размер на 
272.76 лв. без ДДС;

1.2. Общинско помещение, представлява-
що 1/2 от лекарски кабинет №14, с площ от 
22.5 кв.м., от които 17.50 кв.м. лекарски ка-
бинет и 5 кв.м. коридор, находящ се на тре-
ти етаж, блок Б, находящ се в общинска не-
жилищна сграда с идентификатор № 
48619.503.245.1, изградена в поземлен имот 
с идентификатор № 48619.503.245 по КККР 
на гр. Царево (номер на предходен план - кв. 
63, УПИ II), актувана с АПОС № 82/01.12.1997 
година, с административен адрес гр. Царево, 
ул. ”Милин камък” № 1, отреден за невроло-
гичен кабинет, с първоначална конкурсна ме-
сечна наемна цена в размер на 22.73 лв. без 
ДДС и годишна наемна цена в размер на 
272.76 лв. без ДДС.

2. Задължителни условия за провеждане 
на публично оповестения конкурс:

- начална цена в размер на посочения на-
ем за съответното помещение;

- направените предложения не могат да бъ-
дат по-малки от първоначалната конкурсна 
месечна наемна цена плюс 10% от същата;

3. Допълнителни условия за провеждане 

на публично оповестения конкурс:
- Участниците да притежават образовател-

но-квалификационна степен “магистър” по 
медицина.

- Да са регистрирани в РЗИ.
- Да нямат финансови задължения към да-

тата на конкурса.
Срок за закупуване на тръжната докумен-

тация от деловодството на Община Царево 
до 15:00 ч. на 20.01.2023 г.

Срок за подаване на предложенията за 
участие-до 16:00 часа на 23.01.2023 г.

Цена на тръжната документация-100.00 ле-
ва без ДДС и размер на депозит за участие 
– 10% от началната годишна наемна цена, 
вносим по сметката на Общината: 
BG35UNCR70003324008729, най-късно до 
20.01.2023 г.

Дата на отваряне на предложенията - 
24.01.2023 г., час – 10:00 часа, място – за-
седателната зала на 3-ти етаж в сградата на 
Общинска администрация Царево.  

За контакт: Дима Стайкова – тел. 
059055013

З А П О В Е Д
№ 06 / 03.01. 2023 г.

На основание : чл.35 ал. 1 от ЗОС, протоколни реше-
ния № 319 и 320 приети на 39-то заседание на Общин-
ския Съвет гр.Сунгурларе, проведено на 29.11.2022 г.

З А П О В Я Д В АМ :
I.Откривам процедура за провеждане на публичен търг 

с явно наддаване за продажба на движими вещи об-
щинска собственост в Община Сунгурларе, обл.Бургас, 
а именно : 

 1. Лек автомобил VW CADDY 2.0 D с рег. № А3596 
КР при начална цена 2400,00 /две хиляди и четиристо-
тин / лева с ДДС .

 2. лек автомобил ОПЕЛ КОМБО с рег.№ А6981ВХ при 
начална цена 1000,00 /Хиляда / лева с ДДС/.

 II. Утвърждавам тръжна документация съдържаща : 
заявление за участие по образец, декларации, копие 
свидетелства за регистрация, копие от договор, копие 
от лицензирана оценка, копие от решение на Общински 
Съвет, копие от Заповед.

 III. Определям цена на един комплект тръжни доку-
менти 50 лв. без ДДС, платими в касата на Общината и 
се получават в стая № 6, I-ви /над партер/ етаж на Об-
щина Сунгурларе.

 IV. Депозитна вноска за участие в търговете е 20% 
от началната тръжна цена на движимите вещи и се вна-
ся в касата на Общината или по банков път по сметка 
BG 86 UNCR 70003321757314, Уникредит Булбанк АД 
:UNCRBGSF

 V. Оглед на движимите вещи – предмет на търга се 
извършва всеки работен ден с

представител на общината , след закупуване на тръж-
ната документация .

 VI. Търгьт ще се проведе на 26.01.2023 г. от 11.00 
часа в заседателната зала на Общината, I-ри /над пар-
тер/ .

 VII. Тръжната документация и заявления за участие 
в търга се приемат до 12.00 часа на 25.01.2023 г. в де-
ловодството на Община Сунгурларе, партерен етаж. 

 VIII. Собствеността върху предмета на търга се прех-
върля след окончателното заплащане на предложената 
цена, данък прехвърляне – съгласно чл. 35 ал. 2 от НОР-
МДТ на Община Сунгурларе , стойността на разходите, 
направени от Общината за изготвянето на оценките, пла-
тими в седемдневен срок от датата на получаване на 
писмено уведомление, с което му предлага сключване-
то на договор.

Д-Р ГЕОРГИ КЕНОВ: п
Кмет на Община Сунгурларе

Вратар се 
раздели със 

„Созопол“
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Десетки са всяка година желаещите да участ-
ват в Спасяването на Светия кръст, скачайки 
в ледените води на Черно море на 6 януари, 
Йордановден. Самият ритуал символизира кръ-
щението. Желаещите да се включат смелчаци 
трябва да имат навършени 16 години. Записва-
нето ще се извършва в самия ден, от 10:00 до 
11:15 часа на Моста, само срещу представяне 
на лична карта, документ за актуален медицин-
ски преглед (медицинско) и подписване на де-
кларация, с която участниците поемат отговор-
ност за здравословното си състояние.

Честванията за Йордановден ще започнат 
още в 08:30 часа в петък, 6 януари, когато Него-
во преосвещенство Агатополски епископ Иеро-
тей (викарий на Негово Високопреосвещенство 
сливенски митрополит Иоаникий) и бургаското 
духовенство ще отслужат празнична Света ли-
тургия в храм „Св. св. Кирил и Методий".

На тази дата, пак по стародавна традиция, 
се освещават военните части и бойните зна-
мена на българската армия. Смята се, че този 
ритуал бележи началото си през 917 г., когато 
преди битката при Ахелой е извършен първи-
ят водосвет.

Благославянето на бойните знамена на Вое-
нен гарнизон – Бургас от Негово преосвещен-
ство Агатополски епископ Иеротей и моле-
бенът за здраве на българското воинство ще 
започнат от 11:00 часа на пл. „Св. св. Кирил и 
Методий“.

Хвърлянето на Светия кръст в морето ще бъ-
де от 12:00 часа.

На 6 януари се навършват и 175 години от 
рождението на поета революционер Христо 
Ботев. Той ще бъде почетен с цветя и венци 
в 12:30 часа пред бюст-паметника в Примор-
ски парк.

По традиция на 6 януари откриват своя съв-
местна изложба трима бургаски художници ада-
ши - Йордан Маринов, Йордан Петров и Йордан 
Ангелов. Това ще стане от 13 часа в залата на 
Дружество на бургаските художници.

На 6 януари отбелязваме един от най-големи-
те християнски празници – Богоявление (Йор-
дановден). Според християнската религия този 
ден е посветен на кръщението на Иисус Хрис-
тос в река Йордан и е един от най-тържестве-
ните църковни празници. Смята се още за ден 
на светлината и просвещението. Отбелязва се 
от православния канон с празничен водосвет. 
След ритуалното кръщаване свещеникът хвър-
ля кръста във водата. Най-смелите мъжете ска-
чат в леденото море, за да извдят светия кръст. 
Този, който пръв стигне до него и го извади, ще 
бъде здрав и щастлив през цялата година. Вяр-
ва се, че ако кръстът замръзне, годината ще е 
плодородна, а народът – здрав.

За поредна година ритуалът ще се извърши 
в Поморие и Ахелой, както следва:

в Поморие

08:30 часа – Празнична света литургия в 
храм „Преображение Господне”;

09:00 часа – Празнична света литургия в 

храм „Свето Рождество Богородично”;
10:30 часа – Литийно шествие от храма до 

ул. “Крайбрежна” и ритуално хвърляне на кръ-
ста (на Източен плаж, втори вълнолом);

09:00 часа – Празнична литургия в манастир 
„Свети Георги”;

11:00 часа – Литийно шествие от манасти-
ра до ул. „Морска” и ритуално хвърляне на 
кръста.

в Ахелой

08:00 часа – Празнична литургия в храм 
„Свето Възнесение Господне”;

12:00 часа – Литийно шествие от храма до 
плажа и ритуално хвърляне на кръста.

Препоръчително е мъжете, желаещи да 
участват в ритуала, да се записват предвари-
телно в храм „Свето Рождество Богородич-
но” – Поморие, в манастир „Свети Георги” – 
Поморие и в храм „Свето Възнесение Господ-
не” - Ахелой.

На 6 януари християнски-
ят свят ще отбележи Богояв-
ление, наричано още Йорда-
новден. Както традицията по-
велява, и тази година смелите 
момчета на Созопол ще ско-
чат в студените морски води 
на Централен плаж за „спася-
ването” на Светия кръст.

Честванията на Йорданов-
ден в Созопол ще започнат в 
8:00 ч. в храм „Св. вмчк Георги 

Победоносец” с Утриня и Све-
та литургия, а в 10:30 ч. ще 
продължат с Велик Водосвет. 
В 11:00ч. с литийно шествие 
всички ще се отправят към 
Централен плаж-Созопол, къ-
дето ще бъде проведен тради-
ционният ритуал за „спасява-
не“ на Светия кръст.

Община Созопол е осигу-
рила топли напитки и награ-
ден фонд за всички участни-

ци в надпреварата, а запис-
ването на желаещите ще се 
извършва на място в петък, 
6.01.2023 г. от 09:00 ч. на цен-
тралния вход на плажа сре-
щу представяне на лична 
карта. В надпреварата могат 
да се включат всички младе-
жи, навършили 16 години. На 
място ще бъде извършен ме-
дицински преглед на всеки 
участник.

Созопол ще отбележи Йордановден

Ритуалът за Богоявление отново ще се 
извърши на Източния плаж в Поморие

Ето я програмата за Йордановден в Бургас

ПРОГРАМА
6 януари - ЙОРДАНОВДЕН 

(БОГОЯВЛЕНИЕ) и 175 години от 
рождението на Христо Ботев

 
8:30 часа
Храм „Св. св. Кирил и Методий“
Празнична Света литургия по повод Йор-

дановден (Богоявление)
 
11:00 часа
Площад „Св. св. Кирил и Методий“
Освещаване на бойните знамена и водос-

вет за здраве на българското воинство от 
гарнизон Бургас

 
11:30 часа
Площад „Св. св. Кирил и Методий“ – ул. 

„Александровска“ – ул. „Алеко Богориди“ – 
Моста

Литийно шествие за спасяване на Све-
тия кръст

 
12:00 часа
Приморски парк – Моста
Спасяване на Светия кръст
 
12:30 часа
Паметник на Христо Ботев в Приморски 

парк
Тържествен ритуал за полагане на венци 

и цветя по повод 175 години от рождението 
на Христо Ботев

 
13:00 часа
Ул. „Александровска“ №22
Дружество на бургаските художници
Изложба „Богоявление“
Йордан Маринов, Йордан Петров и Йор-

дан Ангелов

Владо Димов с клип към 
песента „Звездите в нас“

„Черноморски фар“

Голямата звезда на диско 
музиката Прешъс Уилсън  си 
тръгна от Бургас със специа-
лен жест. Тя получи от кмета 
Димитър Николов автентич-
ни български пафти на 130 го-
дини от Странджанския ре-
гион, както и графика от по-
следната изложба на худож-
ника Димо Колибаров.

Кралицата на диското бе 
у нас по покана на Община 
Бургас и направи грандиоз-
но музикално шоу, като от-
брои последните секунди до 
полунощ и началото на нова-
та 2023 година заедно с кме-
та на Бургас.

Музиката на Прешъс Уил-
сън е повлияла няколко по-
коления меломани. Тя е ра-
ботила с групи като Eruption 
и Boney M, има и успешна 
солова кариера.

„Благодаря на Прешъс 
Уилсън, че уважи поканата 
ни. Нейното гостуване е пла-

нувано още преди две години, но зара-
ди мерките против ковид се отложи. Та-
зи вечер отново ще празнуваме всички 
заедно. Бургазлии много могат да рабо-
тят, но умеят и да се забавляват” – ка-
за кметът Димитър Николов по време 
на брифинга с бургаски медии.

Световноизвестната изпълнителка 
си припомни първото си посещение в 
Бургас през 1979 година, когато е имала 
концерт на стадион „Черноморец”.

„Бяха страхотни години, едно въл-
шебно време, когато музиката ни дви-
жеше света, а ние срещахме усмихна-
ти хора, които танцуваха и пееха пе-
сните ни. Сега тази музика отново ни 
свързва. Благодаря за посрещането и 
нямам търпение да се забавляваме та-
зи вечер!”, сподели легендарната из-
пълнителка.

Диско кралицата Прешъс 
Уилсън си тръгна със 

специален дар от Бургас

Диско звездата сложи странджан-
ски пафти и се разписа в Книгата за 
впечатления на Община Бургас
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